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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 1/2010 
Caràcter: ordinària  
Data: 28 de gener de 2011 
Horari: de 10.30 a 13.55 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,   Paer en cap 
Marta Camps Torrens,    1a Tinent d'Alcalde 
Josep Presseguer Gené,   2on. Tinent d'Alcalde 
Montse Mínguez García,   3a Tinent d'Alcalde 
Montse Parra Albà,    4a Tinent d'Alcalde 
José Mª Alonso Fernández,   5è. Tinent d'Alcalde 
Dolors Arderiu Sabaté,   6a Tinent d'Alcalde 
Josep Barberà Morreres,   Regidor 
Oriol Yuguero Torres,    Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,   Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol,   Regidora 
Juan Gómez López,    Regidor 
Sara Mestres Llusà,    Regidora 
Luis Franco Bergua,    Regidor 
Neus Brocal Mañas,    Regidora 
Isidre Gavín Valls,    Regidor 
Alexis Guallar Tàsies,    Regidor 
Miquel Padilla Díaz,    Regidor 
Beatriu Obis Aguilar,    Regidora 
Maria del Roser Rodríguez Ros,  Regidora 
M. José Horcajada Bell-lloch,  Regidora 
Enric Montanya Mias,    Regidor 
Montserrat Bergés Saura,   Regidora 
Francesc Mitjans Guardiola,   Regidor 
Ramon Camats Guàrdia,  Regidor 
Ismael Zapater Zapater,   Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,    Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,   Tresorera 
Enrique Vicente Añaños,   Secretari general adjunt 
Montse Tomàs Pallerols,   Oficial Major 
 
Excusa la seva assistència: 
Montserrat Bertran Renaches,  Regidora 



 
 

 2

 
  
ORDRE DEL DIA 
 
 
 
1.- APROVACIÓ DE  L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar l’acta de la sessió anterior feta el dia 22 de desembre de 
2010. 
 
 
2.-  DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDIA DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 8030 fins al núm. 8723, corresponents a l’any 2010 i del núm. 1 fins al 
núm. 109 de l’any 2011 (ambdós inclosos). 
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFICA  D’UN DECRET D’ALCALDIA 
 
La corporació resta assabentada del decret de data 22 de desembre de 2010 relatiu a la 
delegació de funcions d’Alcaldia, per absència, del dia 27-12-2010 fins el dia 4-1-2011, 
en els tinents d’alcalde Sr. Presseguer i Sra. Camps. 
 
 
4.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA AL 
MÈRIT ESPORTIU AL CLUB NÀUTIC LLEIDA 
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 10-1-2011, que en la seva 
part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en el Club Nàutic Lleida per a la concessió al seu favor d’una Placa de la Paeria al mèrit 
esportiu. 
 
2n. Nomenar a S.Sa. José M. Alonso Fernández, regidor instructor de l’expedient i al Sr. 
Carles Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l’expedient. 
 
 
5.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA AL 
MÈRIT ESPORTIU AL CLUB ESPORTIU LLEIDA LLISTA BLAVA  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 10-1-2011, que en la seva 
part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en el Club Esportiu Lleida Llista Blava  per a la concessió al seu favor d’una Placa de la 
Paeria al mèrit esportiu. 
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2n. Nomenar a S.Sa. José M. Alonso Fernández, regidor instructor de l’expedient i al Sr. 
Carles Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l’expedient. 
 
 
 
6.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA AL 
MÈRIT EDUCATIU A L’INSTITUT MANUEL DE MONTSUAR  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 21-1-2011, que en la seva 
part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en l’Institut Manuel de Montsuar,  per a la concessió al seu favor d’una Placa de la Paeria 
al mèrit educatiu. 
 
2n. Nomenar a S.Sa. Jesús Castillo i Cervelló, regidor instructor de l’expedient i a la Sra. 
Alba Bosch i Meda, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació de l’expedient. 
 
 
 
7.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA AL 
MÈRIT EDUCATIU A L’INSTITUT CAPARRELLA  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 21-1-2011, que en la seva 
part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en l’Institut Caparrella,  per a la concessió al seu favor d’una Placa de la Paeria al mèrit 
educatiu. 
 
2n. Nomenar a S.Sa. Jesús Castillo i Cervelló, regidor instructor de l’expedient i a la Sra. 
Alba Bosch i Meda, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació de l’expedient. 
 
 
8.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA A LA 
SOLIDARITAT A LA LLAR MUNICIPAL DE JUBILATS DE SUCS 
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 18-1-2011, que en la seva 
part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en la Llar Municipal de Jubilats de Sucs,  per a la concessió al seu favor d’una Placa de 
la Paeria a la solidaritat. 
 
2n. Nomenar a S.Sa. M. Rosa Ball Papiol, regidora instructora de l’expedient i al Sr. 
Carles Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l’expedient. 
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9.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA PLANTILLA ORGÀNICA DEL PERSONAL 
FUNCIONARI I LABORAL I EL CATÀLEG/RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL 
EXERCICI 2011 DE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I ELS SEUS ORGANISMES 
AUTÒNOMS 
 
Vista la proposta del gerent de Recursos Humans i Via Pública, amb 15 vots a favor del 
Grup Municipal del PSC i del regidor no adscrit i 10 abstencions dels grups de CiU, PP, 
ERC i ICV-EUiA,  s’acorda: 
 
1r. Desestimar, íntegrament, les al·legacions presentades per la Secció Sindical USTEC-
STEs (IAC) a l’Ajuntament de Lleida, a l’expedient d’aprovació inicial del a plantilla 
orgànica de personal funcionari i laboral d’aquest Ajuntament i el catàleg/relació de llocs 
de treball per a l’exercici de 2011, en conseqüència aprovar-lo definitivament amb el 
mateix contingut que fou aprovat inicialment per l’Ajuntament Ple en data 21-12-2010. 
 
2n.- Trametre l’acord d’aprovació definitiu i còpia íntegra del text aprovat a l’Administració 
de l’Estat i al Departament de Governació i Administracions Públiques de la Generalitat 
de Catalunya, i procedir a la publicació de la plantilla i d’un resum del catàleg de llocs de 
treball al Butlletí Oficial del a Província, al Diari Oficial de la Generalitat i al Tauler 
d’Edictes de la Paeria. 
 
3r. Notificar l’acord plenari a l’al·legant, Secció Sindicat USTEC-STEs (IAC) a 
l’Ajuntament de Lleida. 
 
 
 
10.- APROVACIÓ DEFINITIVA DEL REGLAMENT REGULADOR DE LA SITUACIÓ 
ESPECIAL ADMINISTRATIVA DE LA SEGONA ACTIVITAT DELS MEMBRES DE LA 
GUÀRDIA URBANA DE L‘AJUNTAMENT DE LLEIDA 
 
Vista la proposta del gerent de Recursos Humans i Via Pública, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Desestimar les al·legacions presentades pel Sr. Enrique Plana Cirilo, com a secretari 
general de la Secció Sindical CCOO a l’Ajuntament de Lleida, contra diversos preceptes 
del Reglament Regulador de la situació especial administrativa de la segona activitat dels 
membres de la Guàrdia urbana de Lleida.  
 
2n. Aprovar definitivament el text íntegre del Reglament Regulador de la situació especial 
administrativa de la segona activitat dels membres de la Guàrdia Urbana de Lleida que 
fou aprovat inicialment per l’Ajuntament Ple en data 30-7-2010. 
 
3r. Trametre l’acord d’aprovació definitiu i còpia íntegra del text aprovat a l’Administració 
de l’Estat i a la Generalitat de Catalunya. Transcorreguts 15 dies des de la tramesa, de 
conformitat amb l’art. 65.2 de LBRL, es procedirà a publicar el text íntegre del Reglament 
al BOP i un resum al DOGC. 
 
4t. Facultar a l’alcalde per realitzar els tràmits que calguin per al desenvolupament i 
execució d’aquest acord. 
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5è. Notificar l’acord plenari a l’al·legant, Sr. Enrique Plana Cirilo, com a secretari general 
de la Secció Sindical de CCOO a l’Ajuntament de Lleida.  
 
 
11.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CREDITS AL PRESSUPOST DE 
L’AJUNTAMENT 2010 (I) 
 
Havent-se aprovat l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l’Ajuntament 
2010 (I), pel Ple de l’Ajuntament en sessió de data 26 de novembre de 2010 i, exposat el 
mateix a informació pública al Butlletí Oficial de la Província núm. 167 de data 30 de 
novembre de 2010 i tauler d'edictes d'aquest Ajuntament, no es va presentar en contra 
del mateix cap reclamació, considerant-se en conseqüència dit expedient aprovat amb 
caràcter definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a 
l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l’Ajuntament 2010 (I) i del 
caràcter definitiu del mateix. 
 
 
12.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESSUPOST DE 
L’INSTITUT MUNICIPAL D’EDUCACIÓ 2010 (I) 
 
Havent-se aprovat l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l’Institut 
Municipal d’Educació 2010 (I), pel Ple de l’Ajuntament en sessió de data 26 de novembre 
de 2010 i, exposat el mateix a informació pública al Butlletí Oficial de la Província núm. 
167 de 30 de novembre de 2010 i tauler d'edictes d'aquest Ajuntament, no es va 
presentar en contra del mateix cap reclamació, considerant-se en conseqüència dit 
expedient aprovat amb caràcter definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a 
l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l’Institut Municipal d’Educació 
2010 (I) i del caràcter definitiu del mateix. 
 
 

13.- DONANT COMPTE DE LA INEXISTÈNCIA DE RECLAMACIONS AL 
PRESSUPOST GENERAL 2011 

Havent-se aprovat amb data 21 de desembre de 2010, el Pressupost General per a 
l'exercici de l’any 2011, que inclou el de l’Ajuntament de Lleida, i dels seus organismes 
autònoms, així com els Estats de previsió de despeses i d’ingressos de l’Empresa 
Municipal d’Urbanisme, i exposat a informació pública al Butlletí Oficial de la Província 
núm. 182 de data 30 de desembre de 2010 i tauler d’anuncis d’aquest Ajuntament, no es 
va presentar en contra cap reclamació, considerant-se en conseqüència l’esmentat 
pressupost aprovat amb caràcter definitiu. 

El Ple de l’Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions al 
Pressupost General 2011 i de l’aprovació amb caràcter definitiu. 
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14.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ DE LES TARIFES DE TAXIS,  ANY 2011  

Vist l’informe - proposta del gerent de Recursos Econòmics i Concessions, per unanimitat 
s’acorda aprovar la següent modificació de les tarifes de taxi per a l’any 2011: 
 
TARIFES Tarifa 1 Tarifa 2  
Km  0,86€  1,08€ 
Espera (hora) 18,45€ 22,15€ 
Percepció mínima  3,95€   4,78€ 
Recollida a domicili  1,34€   1,65€ 
Suplements:   

- maletes  0,67€  
- estació  0,67€  
- animals domèstics  1.34€  
- Nit de Nadal i nit fi 

d’any                           
  
 4,32€ 

 

 
 

 
15.- APROVACIÓ MODIFICACIÓ TARIFES REGULADORES DEL SERVEI DE 
SUBMINISTRAMENT D’AIGUA POTABLE 
 
Vist l’edicte de 9 de desembre de 2010, del Departament d’Innovació, Universitats i 
Empresa de la Generalitat de Catalunya, sobre actualització de l’increment mitjà de les 
tarifes del servei de subministrament d’aigua. 
 
Vist el Decret 339/2001, de 18 de desembre, pel qual s’estableix un sistema simplificat 
per a l’actualització dels preus i tarifes que regula el decret 149/1988, de 28 d’abril, sobre 
el règim  procedimental dels preus autoritzats i comunicats. 
 
En aplicació d’aquest Decret la Comissió de Preus de Catalunya ha acordat pel que fa 
referència a les tarifes dels serveis de subministrament d’aigua, i en conseqüència, i 
d’acord amb el procediment previst a l’article 2.1 del Decret, aprovar el percentatge del 
3%, com a increment mitjà de les tarifes dels serveis de subministrament d’aigua 
mitjançant l’aplicació de la fórmula polinòmica que estableix el Decret esmentat i la 
variació dels preus relatius dels factors que la componen, que es mantindrà vigent fins a 
la propera actualització. 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar la següent proposta de la presidenta de la Comissió 
d’Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial: 
 
1r. Aprovar la tarifa reguladora del servei de subministrament d’aigua potable, d’acord 
amb la redacció annexa. 
 
2n. Comunicar l’aprovació d’aquestes tarifes a la Comissió de Preus de Catalunya. 
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16.- AUTORITZACIÓ D’HIPOTECA A GIMNÀS LLEIDA SL 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d’Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial i atès el previst en el Plec de condicions jurídiques, econòmiques i 
tècniques aplicable a la concessió administrativa, per unanimitat s’acorda: 
 
Autoritzar a l’empresa Gimnàs Lleida SL, la constitució d’una hipoteca  per un import de 
450.000€ amb el Banc Popular Espanyol, per a la construcció de la piscina exterior del 
complex esportiu de la concessió administrativa de l‘ús privatiu del terreny de domini 
públic situat al camp d’Esports de Lleida. Aquesta autorització no suposa cap tipus de 
garantia o aval per part de l’Ajuntament de Lleida. 
 
 
 
17.- NOMENAMENT DE REPRESENTANTS AL CONSORCI PÚBLIC GLOBALLEIDA 
 
Atès que el Ple de l’Ajuntament de Lleida va procedir a l’aprovació definitiva dels Estatuts 
del Consorci Globalleida en data 22 desembre de 2010 havent estat publicats els 
Estatuts definitivament aprovats en el BOP de data 4 de gener de 2011.     
 
Atès que figura, així mateix, a l’expedient, l’aprovació dels Estatuts per la resta 
d’institucions que formaran part del consorci públic. 
 
Atès que els articles 13.2 a) i 16.2 dels Estatuts esmentats, que regulen, respectivament, 
la composició del consell General i del Comitè Executiu, estableixen que formaran part 
d’aquells òrgans, 8 membres, en el cas del Consell General i 4 en el cas del Comitè 
Executiu, designats per l’Ajuntament de Lleida. 
 
Atès que l’article 58 del ROF, preveu al seu apart c) que el Ple haurà de procedir a 
efectuar el nomenament de representants de la corporació en aquells òrgans col·legiats 
que siguin de la competència del Ple. 
 
Vistes les disposicions anteriors, el Ple de la Corporació acorda per unanimitat designar 
per al Consell General i al Comitè Executiu del Consorci públic Globalleida, les persones 
següents: 
 
Representants al Consell General: 
 

 Il·lm. Sr. Àngel Ros i Domingo 

 S.Sa. Josep Presseguer i Gené 

 S.Sa. Montse Mínguez i García 

 S.Sa. Alexis Guallar i Tàsies 

 S.Sa. Enric Montanya i Mías 

 S. Sa. Francesc Mitjans i Guardiola 
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 S.Sa. Ramon Camats i Guàrdia 

 Sr. Josep Varela i Serra 

 
Representants al Comitè Executiu: 
 

 Il·lm. Sr. Àngel Ros i Domingo 

 S.Sa. Marta Camps i Torrens 

 S.Sa. Josep Presseguer i Gené 

 S.Sa. Montse Mínguez i García  

 

18.-  MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL 3.1 TAXA PER OCUPACIÓ DE LA 
VIA PÚBLICA  
 
Vist l’expedient tramitat al respecte,  per unanimitat  s’acorda: 
 
1r.  Aprovar la modificació de l’Ordenança fiscal 3.1 Taxa per ocupació de la via pública. 
Aquesta modificació de l’ordenança fiscal 3.1 entrarà en vigor al dia següent de la 
publicació al Butlletí Oficial de la Província i romandrà en vigor fins que no es modifiqui o 
es derogui. 
 
2n.  Conforme amb allò establert als articles 17.1 i 17.2 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, aquest acord s’exposarà al públic al tauler d’edictes de l’Ajuntament 
durant un termini de 30 dies hàbils, dins dels quals les persones interessades podran 
examinar l’expedient tramitat i presentar les reclamacions oportunes. L’anunci d’aquesta 
exposició s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i almenys en un dels diaris que 
tinguin més difusió de la província. 
 
3r. Si un cop finit el període d’exposició no s’ha presentat cap reclamació, s’haurà 
d’entendre com a definitivament aprovat l’acord de modificació d’aquesta ordenança 
fiscal, de conformitat amb allò disposat en l’article 17.3 del mateix text legal. 
 
4t.  Que es segueixin els tràmits reglamentaris. 
 

19.- RATIFICACIÓ DELS CONVENIS ESPECÍFICS AMB LA UdL I  LA DIPUTACIÓ DE 
BARCELONA PER A LA XIa CONFERÈNCIA INTERNACIONAL DE LA DEMOCRÀCIA 
PARTICIPATIVA 

Vista la proposta del cap d’Acció Participativa, per unanimitat s’acorda: 

Ratificar els convenis marc de col·laboració entre la Universitat de Lleida, la Diputació de 
Barcelona i l’Ajuntament de Lleida per a l’organització de l’XIa Conferència Internacional 
de la Democràcia Participativa. 
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20.- RATIFICACIÓ ADDENDA AL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I EL CLUB NATACIÓ LLEIDA PER AL MANTENIMENT 
DE L‘ESCOLA DE NATACIÓ MUNICIPAL 

Vista la proposta del regidor d’Esports, amb 18 vots a favor dels grups municipals del 
PSC, ERC i del regidor no adscrit i 8 abstencions dels grups de CiU, PP i ICV-EUiA, 
s’acorda: 

Ratificar el text de l’Addenda al conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida i el 
Club Natació Lleida per al manteniment de l’escola de natació municipal de Lleida en el 
que, de mutu acord, s’acorda deixar sense efecte el citat conveni (signat el dia 1 de 
desembre de 2002) i ambdues parts es comprometen a prestar-se la màxima 
col·laboració per a l’efectivitat de la resolució d’aquest conveni. 

 

21.-  RATIFICACIÓ ADDENDA AL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I EL CLUB NATACIÓ LLEIDA PER A LA UTILITZACIÓ I 
MANTENIMENT DE LA PISCINA DELS CAMPS ELISIS 

Vista la proposta del regidor d’Esports, amb 18 vots a favor dels grups municipals del 
PSC, ERC i del regidor no adscrit i 8 abstencions dels grups de CiU, PP i ICV-EUiA, 
s’acorda: 

Ratificar el text de l’Addenda al conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida i el 
Club Natació Lleida per al manteniment de l’escola de natació municipal de Lleida en el 
que, de mutu acord, s’acorda deixar sense efecte el citat conveni (signat el dia 1 de 
desembre de 2002) i ambdues parts es comprometen a prestar-se la màxima 
col·laboració per a l’efectivitat de la resolució d’aquest conveni. 

 

22.- CONSENTIMENT DE LA PROPOSICIÓ DE DRETS EN RELACIÓ A LA FINCA 
MUNICIPAL SITUADA AL SUR 42, PARCEL·LA NÚM. 10 , CEDIDA A L’EMU SL 

Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat  s’acorda: 

1r.- Aprovar el consentiment de la posposició del pacte de reversió que grava la finca, 
inscrita en el Registre de la Propietat de Lleida núm. 3, Volum 2534, Llibre 424, Foli 86, 
Finca núm. 24314, a l’empara de l’article 50 del Reglament de Patrimoni dels Ens Locals, 
a la hipoteca que es vol constituir a favor d’una entitat financera a fi de garantir 
l’atorgament d’un préstec. Conseqüentment, la hipoteca que es constitueixi, sense 
ulterior intervenció de l’Ajuntament de Lleida, tindrà el caràcter de primera, i el pacte de 
reversió continua subsistent i únicament queda modificat en quan a la seva posició.  
 
2n.- Delegar i facultar a l’Il.lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com sigui necessari per 
a l’execució d’aquest acord, i en particular, per a determinar la responsabilitat màxima 
per capital, interessos, costes, o altres conceptes de la hipoteca futura, així com la seva 
duració màxima, de conformitat al que preveu l’article 241 del Reglament Hipotecari. 
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23.- DONANT PER FINALITZAT L’EXPEDIENT RELATIU A LA CONCESSIÓ 
ADMINISTRATIVA SOBRE EL DOMINI PÚBLIC A FAVOR DE LA “COMUNIDAD 
ISLÁMICA DE COOPERACIÓN Y DE UNIÓN DE LLEIDA Y COMARCA DEL SEGRIÀ” 
(CICU), RELATIVA A UN TERRENY MUNICIPAL UBICAT AL C/ JOSEP BARÓ 
TRAVÉ, 111, POLÍGON INDUSTRIAL EL SEGRE 
 
Vista la proposta de la tinent d’alcalde d’Urbanisme i Habitatge, es procedeix a votar 
separadament els punts.  
 
Per unanimitat s’aproven els punts següents: 
 
“1r.- Desestimar les al·legacions presentades en data 20 de gener de 2011, per l’entitat 
religiosa “COMUNIDAD ISLÁMICA DE COOPERACIÓN Y DE UNIÓN DE LLEIDA Y 
COMARCA DEL SEGRIÀ” (CICU), enfront la proposta de resolució de data 10 de gener 
de 2011, signada per la Tinent d’Alcalde d’Urbanisme i Habitatge. 
 
2n.- Donar per finalitzat l’actual expedient de Patrimoni núm. 131/2007, relatiu a la 
concessió administrativa sobre el domini públic a favor de l’entitat religiosa “COMUNIDAD 
ISLÁMICA DE COOPERACIÓN Y DE UNIÓN DE LLEIDA Y COMARCA DEL SEGRIÀ” 
(CICU), relativa a un terreny municipal situat al carrer Josep Baró Travé, 111, del Polígon 
Industrial el Segre, de Lleida, per tal de destinar-lo a una activitat de culte. 
 
3rt.- I per incompliment dels seus propis termes, deixar sense efecte el Protocol, signat el 
4 de desembre de 2007, de col·laboració per determinar els acords de voluntat en relació 
a la concessió administrativa de domini públic sobre un solar on ubicar la mesquita”. 
 
Amb 16 vots a favor del  Grup Municipal del PSC i del regidor no adscrit i 10 vots en 
contra dels grups municipals de CiU, PP, ERC i ICV-EUiA, igualment s’aprova: 
 
“4rt.- Iniciar un nou procediment de concessió administrativa sobre el domini públic del 
terreny municipal ubicat al carrer Josep Baró Travé, 111, del Polígon Industrial el Segre, 
de Lleida”. 
 
 
 
24.- RATIFICACIÓ DE L’ADDENDA DE PRÒRROGA PER AL PRIMER SEMESTRE DE 
2011 DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ I ENCÀRREC DE GESTIÓ ENTRE 
L’ADMINISTRACIÓ DE LA GENERALITAT DE CATALUNYA, MITJANÇANT ADIGSA, 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I L’OFICINA LOCAL D’HABITATGE PER A LA GESTIÓ 
DEL PROGRAMA DE MEDIACIÓ PER AL LLOGUER SOCIAL  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Ratificar l’addenda signada el 23 de desembre de 2010 de pròrroga per al primer 
semestre del 2011 del Conveni de col·laboració i encàrrec de gestió entre l’Administració 
de la Generalitat de Catalunya, mitjançant Adigsa, l’Ajuntament de Lleida i l’Oficina Local 
d’Habitatge de Lleida, per la gestió del Programa de Mediació per al Lloguer Social en el 
municipi de Lleida. 
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2n. Delegar i facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com siguin necessaris 
per al desenvolupament de totes les qüestions previstes en l’Acord. 
 
 
25.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA ESPECIAL URBANÍSTIC PER A LA 
CONSTRUCCIÓ D’UN EDIFICI PER A USOS COMPLEMENTARIS A UNA BENZINERA 
EXISTENT AL POLÍGON 9, PARCEL·LA 605, A LA PARTIDA D’ALPICAT, NÚM. 15 
 
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge  de data 19 de 
gener de 2011, per unanimitat dels 26 regidors presents que composen la majoria 
absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r. APROVAR PROVISIONALMENT el Pla especial urbanístic per a la construcció d’un 
edifici per a usos complementaris de la benzinera existent al polígon 9, parcel·la 605, a la 
partida d’Alpicat, núm.15, de Lleida, promogut per Alimentpecuar S.L., amb la precisió 
que, prèviament a l’executivitat del pla especial, caldrà presentar les garanties 
d’urbanització i fer efectiva la cessió dels terrenys destinats a vialitat. 
 
2n. Traslladar l’acord a la Comissió Territorial d’Urbanisme per a la seva aprovació 
definitiva, d’acord amb el que preveu l’art. 80 del Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost. 
 
 
 
ASSUMPTE D’URGÈNCIA 
 
Prèvia declaració d’urgència, aprovada per unanimitat, s’acorda tractar el següent punt: 
 
 
26.- APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DEL TIPUS DE LICITACIÓ DEL LOT 4 
SUBLOT 7 I LOT 4 SUBLOT 9 DEL SUBMINISTRAMENT D’ENERGIA  ELÈCTRICA 
QUE HAN RESULTAT DESERTS DE LA PRIMERA SUBHASTA ELECTRÒNICA, 
DELS PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVES PARTICULARS I PRESCRIPCIONS 
TÈCNIQUES PER A LA CONTRACTACIÓ, MITJANÇANT SUBHASTA ELECTRÒNICA,  
DERIVADA DE L’ACORD MARC DEL SUBMINISTRAMENT D’ENERGIA ELÈCTRICA, 
AMB DESTINACIÓ ALS DEPARTAMENTS DE L’ADMINISTRACIÓ DE LA 
GENERALITAT DE CATALUNYA I ENTITATS QUE PARTICIPEN EN EL SISTEMA 
CENTRAL D’ADQUISICIONS DEL SUBMINISTRAMENT D’ENERGIA ELÈCTRICA A 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA I ELS SEUS ORGANISMES AUTÒNOMS 
 
Prèvia declaració d’urgència (acordada per unanimitat) i vista la proposta de l’Oficialia 
Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar  la modificació del tipus de licitació del Lot 4 Sublot 7 i Lot 4 Sublot 9 del 
subministrament d’energia elèctrica que han resultat deserts de la primera subhasta 
electrònica, dels Plec de clàusules administratives particulars i Prescripcions tècniques 
per a la contractació, mitjançant subhasta electrònica,  derivada de l’acord marc del 
subministrament d’energia elèctrica, amb destinació als departaments de l’administració 
de la Generalitat de Catalunya i entitats que participen en el sistema central 
d’adquisicions del subministrament d’energia elèctrica a l’Ajuntament de Lleida i els seus 
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Organismes Autònoms, per un pressupost de 1.659.258,00 € + 298.666,44 € d’IVA (Total: 
1.957.924,44 €). 
L’adjudicació del contracte es realitzarà aplicant els criteris interpretatius fixats pel 
Decret-Alcalde de data 21 de gener de 2011. 
 
2n. Autoritzar la despesa per un import d’1.957.924,44 a càrrec de l’exercici pressupostari 
de l’any 2011. 
 
3r. Iniciar procediment licitatori, mitjançant subhasta electrònica, d’acord amb allò  
establert a l’art. 132 de la Llei 30/2007, de 30 d’octubre. 
 
4t. Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l’Alcaldia (indistintament) 
tots els actes de desenvolupament o execució del present acord incloent el requeriment a 
què fa referència l’art. 135.2 de la LSCP, la celebració de qualsevol acte necessari per a 
l’adjudicació del present contracte, noves convocatòries, la formalització del contracte, 
resolució d’incidències, recursos i altres. 
 
 
27.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS D’ERC, ICV-EUiA, CiU I PSC DE REBUIG A 
LA SENTÈNCIA DEL TRIBUNAL SUPREM CONTRA LA IMMERSIÓ LINGUÍSTICA A 
L‘ESCOLA 
 
Vista la moció presentada pels grups municipals d’ ERC, ICV-EUiA, CiU i PSC, amb 24 
vots a favor dels grups proposants i del regidor no adscrit  i 2 vots en contra del Grup 
Municipal del PP, s’acorda: 
 
1r. Manifestar el nostre rebuig a la sentència del Tribunal Suprem que significa la fi del 
sistema d’immersió lingüística a les escoles catalanes. 
 
2n. Reconèixer que l’actual model d’immersió lingüística ha portat resultats positius en 
l’educació del nostre país, donant lloc a un sistema educatiu que en cap cas ignora el 
coneixement del castellà, i, per tant, mostrar el nostre convenciment que és el model que 
cal continuar aplicant. 
 
3r. Reclamar unitat a les forces polítiques i a la societat civil catalana enfront l’enèsim 
atac a la llengua, cultura i societat catalana. 
 
4t. Comunicar aquest acord al president del Parlament de Catalunya; als grups 
parlamentaris del Parlament de Catalunya, del congrés dels Diputats i del Senat; als 
presidents de l’Associació Catalana de Municipis i a la Federació de Municipis de 
Catalunya. 
 
 
 
28.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP  EN RELACIÓ AMB EL NOU 
REGLAMENT DE DESENVOLUPAMENT DE L’ANOMENADA LLEI D’ESTRANGERIA  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PP, amb 23 vots a favor dels grups 
municipals del PP, PSC, CiU i del regidor no adscrit i 3 vots en contra dels grups 
municipals d’ERC i ICV-EUiA, s’acorda: 
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1r. Sol·licitar al Govern de l’Estat que el nou Reglament de desenvolupament de 
l’anomenada Llei d’Estrangeria estableixi en els casos dels tràmits d’arrelament o de 
reagrupament la necessitat d’un informe preceptiu emès per l’Ajuntament de residència, 
en els que es contemplin les infraccions de les ordenances municipals que regulin la 
convivència i/o el civisme.  
 
2n. En concret, en el cas de l’arrelament que el reglament contempli que cada 
Ajuntament tindrà la potestat per a comprovar l'existència d’infraccions a les ordenances 
municipals produïdes, bé pel sol·licitant, bé al domicili on aquest declari residir. A més, en 
el cas d’haver recaigut sanció ferma per infracció greu, molt greu o reincidència de les 
ordenances municipals que regulen la convivència i el civisme, durant els últims dotze 
mesos, podrà constituir motiu suficient per a que la corporació local emeti informe de 
caràcter negatiu. 
 
3r. Pel que fa al reagrupament familiar que el reglament estableixi que l’Ajuntament tingui 
la potestat de comprovar l’existència d’infraccions a les ordenances municipals 
produïdes, bé pel sol·licitant, bé al propi domicili objecte d’inspecció, amb l’objecte de 
garantir un adequat nivell de benestar als familiars que es pretenen reagrupar. A més, en 
el cas d’haver recaigut sanció  ferma per infracció greu, molt greu o reincidència de les 
ordenances municipals que regulen la convivència i el civisme, durant els últims dotze 
mesos, podrà constituir motiu suficient per a que la corporació local emeti informe de 
caràcter negatiu. 
 
4t. Donar trasllat d’aquests acords anteriors al Ministeri de Treball i d’Immigració, al 
Ministeri de l’Interior, al Ministeri de Justicia, a la Delegació del Govern de Catalunya, a la 
Federación Española de Municipios y Provincias (FEMP) i a les Associacions 
Municipalistes de Catalunya (FMC i ACM). 
 
 
 
29.- MOCIÓ DEL REGIDOR NO ADSCRIT, SR. ISMAEL ZAPATER, CONTRA 
L’ANOMENAT “SILENCI ADMINISTRATIU” 
 
Aquesta moció és retirada pel proponent. 
 
 
 
30.- MOCIÓ DEL REGIDOR NO ADSCRIT SR. ISMAEL ZAPATER EN DEFENSA DE 
L’AIGUA DEL RIU SEGRE I ALTRES ACORDS COMPLEMENTARIS  
 
Vista la moció presentada pel regidor no adscrit Sr. Ismael Zapater, per unanimitat 
s’acorda: 
 
L’Ajuntament de Lleida es reafirma en els punts aprovats per unanimitat en la moció del 
Ple municipal del 4-4-2009 sobre el riu Segre. En concret, aquells en els que es 
manifesta l’adhesió de la Paeria a la “Declaració del Segre”, signada el 31-3-2008 per 
representants de totes les Administracions Locals de les terres de Lleida a la Diputació. 
Entre d’altres punts la “Declaració del Segre” posa de manifest la defensa dels recursos 
hídrics de les terres de Lleida i aposta per impulsar un Pacte Nacional de l’Aigua amb 
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totes les institucions i agents socials i econòmics de Catalunya per garantir l’abastament 
d’aigua de boca de tots els habitants del país, actuant amb responsabilitat i evitant 
enfrontaments territorials.  
 
 
31.- MOCIÓ DEL REGIDOR NO ADSCRIT, SR. ISMAEL ZAPATER, EN DEFENSA DE 
LES ZONES BLAVES PER TAL DE FACILITAR LA MOBILITAT DEL TRÀNSIT 
PRIVAT I INCREMENTAR LES POSSIBILITATS D’ESTACIONAMENT DE VEHICLES  
 
Vista la moció presentada pel regidor no adscrit, Sr. Zapater, amb 1 vot a favor del 
regidor no adscrit Sr. Zapater i 25 vots en contra dels grups municipals del PSC, CiU, PP, 
ERC i ICV-EUiA, s’acorda rebutjar la següent moció: 
 
1r. Que a tots els carrers i places de la nostra ciutat, on hi ha zones pintades de blanc 
actualment de lliure aparcament, així com als carrers més transitats dels diferents barris 
de Lleida, on també hi ha o no zones pintades de blanc, s’instal·len zones blaves 
d’aparcaments per tal de facilitar la mobilitat del trànsit privat i incrementar així les 
possibilitats d’aparcament de tots els usuaris particulars i subsanar una desigualtat 
urbana que existeix actualment. 
 
2n. Complementàriament, i si procedeix, que es racionalitzi el preu de les noves zones 
blaves per tal de no gravar excessivament als usuaris.  
 
 
 
32.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS D’ERC i ICV-EUiA A FAVOR DE LA DACIÓ 
EN EL PAGAMENT DE LES HIPOTEQUES I L’ELIMINACIÓ DE LES CLÀUSULES DEL 
SÒL  
 
Vista la moció presentada pels grups municipals d’ERC i ICV-EUiA,  amb 4 vots a favor 
dels grups municipals d’ERC, ICV-EUiA i del regidor no adscrit i 22 vots en contra dels 
grups del PSC, CiU i PP, s’acorda rebutjar la següent moció: 
 
1r. Demanar la modificació de la legislació vigent en el sentit d’introduir la dació en 
pagament com a forma de liquidació del deute hipotecari en determinats casos, de 
manera que, en els casos de residència habitual, si el banc executa la hipoteca i es 
queda amb l’habitatge, la totalitat del deute (principal, més interessos i costos judicials) 
quedi liquidat, tal com succeeix en altres països de la UE. 
 
2n. Declarar abusives les clàusules que en el contracte hipotecari fixin un límit a la 
variació a la baixa del tipus d’interès variable contractat. 
 
3r. Demanar a les instàncies pertinents, en la mateixa línia que el primer acord, que 
s’ampliï la possibilitat d’oferir propostes alternatives com ara les següents, sense 
excloure’n altres: 

a) Quedar-se a l’habitatge en règim de lloguer o, eventualment si així es pacta, 
usdefruit vitalici. 

b) Renegociar el deute amb possibilitat de convenir la reducció o reordenament del 
pagament de la forma més assumible i ajustada a la realitat econòmica de la 
persona hipotecada i familiars que hi conviuen. 
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c) Preveure mesures d’un ajut per tal que es pugui cancel·lar o reduir el deute de les 
famílies que ja han estat desnonades del seu habitatge en els últims anys, però 
que continuen mantenint bona part del deute amb les entitats de crèdit. 
 

4t. Fer arribar aquest acord al president del Parlament de Catalunya, als grups 
parlamentaris del Parlament de Catalunya, del Congrés dels Diputats i del Senat; als 
presidentes de l’Associació Catalana de Municipis i a la Federació de Municipis de 
Catalunya.  
 
 
 
33.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DEL PSC i CIU SOBRE MESURES DEL 
GOVERN DE L’ESTAT PER COMBATRE LES CONSEQÜÈNCIES SOCIALS DELS 
DESNONAMENTS I EL SOBREENDEUTAMENT FAMILIAR I PERSONAL  
 
Vista la moció presentada pels grups municipals del PSC i CiU, amb 23 vots a favor dels 
grups municipals del PSC, CiU i PP i del regidor no adscrit i 3 abstencions dels grups 
d’ERC i ICV-EUiA, s’acorda aprovar la següent moció: 
 
1r. Instar al Govern de l’Estat, en el marc del diàleg amb les Comunitats Autònomes, 
especialment amb la Generalitat de Catalunya, i als agents econòmics i socials 
interessats, a estudiar l’adopció de les següents mesures: 
 

a) Avaluar les modificacions normatives necessàries per a perfeccionar la regulació 
hipotecària amb l’objectiu de limitar els efectes socials de les execucions 
causades per impagament del préstec o crèdit hipotecari. 

b) El seguiment de les modificacions legislatives introduïdes amb l’objectiu 
d’incrementar les quanties fixades com inembargables de salari, sou, pensió, 
retribució o el seu equivalent, per respondre de deute pendent de préstec 
hipotecari executat, sempre que la vivenda hagués constituït l’única vivenda 
disponible i residencial habitual del deutor, atenent, entre altres circumstàncies, al 
nombre de fills de la unitat familiar que depenen del mateix. 

c) Les modificacions legislatives necessàries a fi de considerar la paralització de 
l’execució hipotecària de la vivenda habitual quan el deutor persona física es trobi 
immers en procediment concursal, en els termes que la normativa concursal 
contempla en el supòsit d’empresari concursal. 

d) Mesures per a fomentar el pacte en les escriptures de constitució d’hipoteques a 
través del qual l’obligació garantida es faci efectiva solament sobre els bens 
hipotecats, sense abastar als bens restants del patrimoni del deutor, de 
conformitat amb allò previst a l’article 140 de la Llei Hipotecària. 

e) Perfeccionar els mecanismes per afavorir la transparència i la informació a 
disposició dels ciutadans en la concessió de préstecs o crèdits hipotecaris, en 
particular en matèria d’assegurances de protecció de tipus d’interès i 
d’assegurances de protecció de pagaments que cobreixin les contingències de 
desocupació o incapacitat temporal del prestatari. 

f) Fomentar la mediació entre les famílies i les entitats financeres per a la solució 
d’impagaments de préstecs i crèdits hipotecaris, tot i fent possible, en els casos 
de pèrdua de la propietat, la permanència en la vivenda en règim de lloguer. 
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2n. Instar al Govern de l’Estat a donar compliment de la resolució de la comissió de 
vivenda del dia 8 de novembre de 2009 instant a modificar les condicions d’accés i 
comercialització de la línia ICO moratòria hipotecària. 
 
3r. Traslladar aquest acord al Govern de l’Estat i especialment al Ministeri d’Economia i al 
Ministeri de Justícia, al Govern de la Generalitat de Catalunya, així com als grups 
parlamentaris del Parlament de Catalunya, del Congrés de Diputats i del Senat, i a les 
associacions veïnals del municipi. 
 
 
 
34.- MOCIÓ D’ICV-EUiA EN RELACIÓ AL SUPORT AL SISTEMA DE DIPÒSIT, 
DEVOLUCIÓ I RETORN D’ENVASOS (SDDR) 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal d’ICV-EUiA, es procedeix a la votació 
separada dels seus punts amb el resultat de les votacions que tot seguit es reflecteixen: 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar els següents punts: 
 
“1. Refermar el compromís d’aquest ajuntament de desenvolupar actuacions 
encaminades a reduir els residus i residus d’envasos, recuperar el màxim de residus 
d’envasos i sensibilitzar a la població i als agents comercials i econòmics per contribuir a 
aquests objectius de prevenció de la contaminació, d’evitar l’esgotament de recursos i el 
canvi climàtic, tot potenciant una distribució i un consum responsables. 
 
......... 
 
4.- Promoure el debat entre el món local a la demarcació o territori: amb les associacions 
municipalistes, els ens locals de gestió i supramunicipals (consells comarcals, consorcis, 
mancomunitats de serveis, l’EMSHTR, etc.) i les entitats socials que el promouen.  
 
5.- Reafirmar el compromís de l’Ajuntament de seguir duent a terme accions  per reduir 
les bosses de plàstic, adherir-se al dia Internacional lliure de bosses del 3 de juliol i 
continuar donant suport a les actuacions encaminades a regular de forma efectiva la 
distribució de les bosses de plàstic”. 
 
Amb 21 vots a favor dels grups municipals d’ICV-EUiA,  PSC, PP, ERC i del regidor no 
adscrit i 5 abstencions del Grup M.  de CiU, s’acorda aprovar els següents punts: 
 
“2.- Proposar al Departament de Territori i Sostenibilitat i a l’Agència de Residus de 
Catalunya que, fent ús de les seves competències, obrin el debat i la redacció el més 
aviat possible d’una Llei Catalana de Prevenció de Residus que plantegi com a sistema 
general i obligatori els SDDR, promovent, alhora, els envasos reutilitzables i aquelles 
mesures que facin reduir els residus. 
 
3.- Demanar com a primer pas el canvi de model de gestió dels envasos a través del 
desplegament dels sistemes de dipòsit i retorn d’envasos com a sistema general de 
gestió d’alguns envasos. 
......... 
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6.- Realitzar la comunicació al sector comercial i a la ciutadania dels beneficis ambientals 
i econòmics d’aquest sistema i dels continguts d’aquesta moció i demanar-hi el suport.  
 
7.-  Fer publicitat d'aquesta moció i dels beneficis ambientals i econòmics dels SDDR 
entre el sector comercial, la ciutadania i els mitjans de comunicació. 
 
8.- Traslladar aquesta moció al Departament de Territori i Sostenibilitat, a l’Agència de 
Residus de Catalunya, Departament d'Empresa i Ocupació, al Departament d'Economia i 
Coneixement, a l’Agència Catalana de Consum, a l’EMSHTR, a la Diputació de Lleida, a 
la Federació de Municipis de Catalunya i a l’Associació Catalana de Municipis i 
Comarques. 
 
9.- Comunicar l'adhesió a la secretaria de la Xarxa Retorna, trametent còpia signada per 
correu electrònic o bé per correu  postal a les següents adreces respectives: 
info@residusiconsum.org; Fundació Prevenció de Residus, Apartat de correus 218, 
08750 Molins de Rei”. 
 
 
INTERVENCIONS 
 
Punt número 17. Aprovació del nomenament de representants al Consorci públic 
Globalleida 
 
El Sr. alcalde vol agrair la voluntat de consens que hi ha hagut entre tots els grups 
municipals en l’adopció d’aquest acord.  
 
 
Punt número 20. Ratificació de l’Addenda al Conveni de col·laboració entre 
l’Ajuntament de Lleida i el Club Natació Lleida per al manteniment de l‘Escola de 
Natació Municipal i Punt núm. 21. Ratificació de l’Addenda al Conveni de 
col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida i el Club Natació Lleida per a la utilització 
i manteniment de la piscina dels Camps Elisis (debat conjunt)   
 
(Abans del debat i de la votació d’aquests punts el regidor Sr. Castillo s’incorpora a la 
sessió ).  
 
El Sr. Zapater diu que està d’acord en la ratificació d’aquesta Addenda i, en 
conseqüència,  hi votarà favorablement.  
 
El Sr. Camats explica el contingut de les dues propostes, per les quals es deixen sense 
efecte els dos convenis que tenien vigència fins l’any 2015. El complex es va tancar el 15 
de març de l’any 2007 i roman tancat des d’aleshores. La dotació prevista en el conveni 
per a la rehabilitació de la piscina creu que era clarament insuficient. Considera 
inexplicable aquest fet ja que els informes tècnics demanats pel Club, quatre anys 
després de signar el conveni, demanaven el tancament de les instal·lacions (ho explica). 
El conveni es va fer per 12 anys, sabent que es requeria una rehabilitació de 
l’equipament. Creu que és sorprenent que l’Ajuntament no  consignés cap partida per 
rehabilitar l’edifici. Ara es diu que el complex es pot destinar a una altra activitat, 
argumentant també que les despeses de rehabilitació serien molt més elevades que les 
previstes en el moment del tancament. Cal fer aquestes addendes, però, també 
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considera que no s’ha actuat de manera correcta. Per aquests motius, s’abstindrà de 
votar les ratificacions. 
 
La Sra. Bergés recorda el conjunt de preguntes que han fet en els darrers anys sobre el 
futur de la piscina coberta dels Camps Elisis. No se’ns ha dit mai que s’hi faria; a dia 
d’avui encara no se sap quin serà el destí definitiu. Es va haver de tancar un equipament 
que la ciutadania utilitzava molt. Creu s’ha posat de manifest  la desídia i la manca de 
decisió del Govern en aquesta qüestió. Aquesta Addenda s’hauria d’haver sotmès al Ple 
fa dos o tres anys, si realment estava presa la decisió de tancar definitivament la piscina. 
No hi ha ni un pressupost sobre el cost de rehabilitació de l’edifici o la posada en 
funcionament de la piscina. Hi ha hagut oportunitats d’invertir en les dos convocatòries 
dels fons estatals (així ho va demanar ERC). Creu que és una mala praxis  no rehabilitar 
els equipaments que hi ha. La ciutat no sap quin ús tindrà aquest edifici; això no és 
seriós. Demana una resposta a aquesta pregunta. Votaran a favor perquè no té cap sentit 
que els convenis continuïn vigents. 
 
El Sr. alcalde diu que al pavelló de l’Antorxa ja s’ha fet  una rehabilitació exterior amb els 
fons estatals. La piscina no es va incloure per raons pressupostàries.  
 
La Sra. Horcajada diu que ara es tanca tota esperança perquè sigui rehabilitat un 
equipament que va ser molt important: la piscina coberta dels Camps Elisis. 
L’equipament porta tancat més de 3 anys i el PP ha demanat en reiterades ocasions que 
es rehabiliti. Lamenten que aquesta decisió no vingui acompanyada d’una nova proposta 
per al barri; tampoc s’ha dit res definitiu sobre l’ús de l’equipament. Desapareixen unes 
piscines que donaven servei a diversos barris (Cappont, centre, la Bordeta, etc.). Creu 
que l’existència del nou equipament de Pardinyes no és una solució al problema; és 
només una excusa que no resol la manca de servei al veïns que gaudien de l’equipament 
dels Camps Elisis. El cost de la reobertura sembla que és molt considerable, però no està 
quantificat (o, si més no, no ens ha estat comunicat). Recorda les peticions que ha fet el 
seu grup en els debats dels pressupostos, amb l’objecte de rehabilitar aquesta 
infraestructura; any rere any han estat denegades. No és una prioritat per a l’equip de 
govern. Els ciutadans perdem un equipament per manca de manteniment. S’abstindran 
de votar aquests dos punts en senyal de protesta per l’actuació de l’equip de govern.  
 
El Sr. alcalde diu que l’equipament no es perd; creu que el nombre de nous equipaments 
en relació amb els que es puguin tancar és d’una magnitud de 50 a 1.  
 
La Sra. Obis diu que el seu grup també s’abstindrà de votar. La decisió s’hauria d’haver 
adoptat abans. L’abstenció ve motivada perquè l’Ajuntament no ha actuat abans. L’estat 
d’abandonament de l’equipament creu que és conseqüència de la inoperància de l’equip 
de govern. Es va reconèixer que la situació de les instal·lacions oferia perill i es va dir que 
es faria un estudi per tal de determinar-ne el cost de l’arranjament. Al febrer de 2008 es 
va parlar d’un cost d’1 milió d’euros. S’han comentat diversos usos per al pavelló (ho 
explica). L’any 2009 l’alcalde va reconèixer que no hi havia cap projecte. Es va fer servir 
un dels espais com a rocòdrom. Amb els fons estatals s’ha arranjat la coberta i part de la 
façana. Les instal·lacions de les piscines són obsoletes i s’ha deixat morir un servei per 
no invertir en manteniment. Els usuaris i el barri de Cappont no es mereixen un final 
incert com el que ara tenim davant. 
 



 
 

 19

El Sr. Alonso creu que cal centrar el debat en l’ús de l’espai de la piscina. La 
rehabilitació de tot l’equipament pot ser motiu d’un altre debat. S’ha explicat el procés del 
tancament de la piscina (ho torna a concretar). El tancament era necessari per raons de 
seguretat. El pavelló de l’Antorxa té ara una utilitat molt important i acurada. El Govern 
s’ha preocupat per tal de donar un servei de piscina coberta a la ciutadania;  per això es 
va promoure la creació del complex de Pardinyes. La rehabilitació de la piscina de 
Cappont tenia un cost molt important i l’equipament estava obsolet per  a practicar 
l’esport de la natació. Es va adoptar la solució més idònia. S’estan estudiant diverses 
possibilitats d’usos i es consulta les entitats sobre aquest tema. El barri de Cappont no 
està sense activitat esportiva; hi haurà propostes de millora. L’acord d’avui té un caràcter 
merament administratiu. Hi votaran a favor.  
 
La Sra. Bergés diu que la intervenció del regidor d’esports els ha preocupat encara més. 
Ara s’obrirà un procés per a recollir propostes, després de no fer res en quatre anys. S’ha 
perdut molt de temps. No creu suficient l’explicació de l’alcalde sobre la no inclusió de 
l’obra en els fons estatals, atès que avui  no se sap encara quin podria ser el cost previst 
d’un projecte que tampoc està fet. 
 
El Sr. alcalde diu que la magnitud de la reparació feia preveure un cost proper al milió 
d’euros. Era una xifra que depassava qualsevol concepte de manteniment. 
 
El Sr. Alonso diu que s’han rebut ja diverses propostes, explica que ja hi ha un 
equipament per a la iniciació a l’escalada. Estan oberts a nous suggeriments. Recorda 
que en la sessió del Ple d’abril del 2008 es va aprovar el Plec de condicions de la nova 
piscina de Pardinyes, que va ser aprovat per unanimitat. Això demostra que l’equip de 
govern sí que tenia un programa preparat per donar solucions a les demandes de la 
ciutadania.  
 
El Sr. alcalde diu que l’espai de l’Antorxa té pràcticament una ocupació total pel que fa a 
l’ús d’esport escolar. 
 
S’aproven els dos punts amb 18 vots a favor dels grups del PSC i ERC i el regidor no 
adscrit i 8 abstencions dels grups de CiU, PP i ICV-EUiA.  
 
 
Punt número 23. Donant per finalitzat l’expedient relatiu a la concessió 
administrativa sobre el domini públic a favor de la “Comunidad Islámica de 
Cooperación y de Unión de Lleida y comarca del Segrià” (CICU), relativa a un 
terreny municipal ubicat al c/ Josep Baró Travé, 111, Polígon Industrial el Segre 
 
El Sr. Zapater destaca la complexitat del tema objecte de la proposta. Creu que la 
solució definitiva no està definida a curt termini. Analitzades les actuacions que han dut a 
terme les regidories implicades (especialment Cohesió Social, Seguretat Ciutadana i 
Urbanisme), els ha de manifestar el seu suport. El seu vot serà afirmatiu. 
 
El Sr. Camats diu que aquesta proposta és la “crònica d’una mort anunciada”; era 
raonablement previsible aquest final. El solar era inadequat. També cal destacar el 
contenciós que tenim pendent i les conclusions del peritatge judicial que han estat fetes 
públiques. La proposta té quatre resolucions; les tres primeres tenen coherència i la 
quarta és completament independent i no es deriva de les anteriors. No creu que aquesta 
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darrera proposta sigui aconsellable en les circumstàncies actuals; és l’expressió d’una 
determinada voluntat política clara i, al mateix temps, equivocada. S’abstindrà de votar 
els tres primers punts de la proposta (demana que es faci votació separada). Recorda el 
seu posicionament contrari a la ubicació de qualsevol equipament en aquest solar. Ha 
estat el Govern qui no va consensuar aquesta  alternativa amb els grups de l’oposició i va 
prendre una decisió en solitari. És el Govern qui s’ha creat un problema (per bé que 
cercava una solució) i és el Govern qui ara el desfà. No hi vol votar en contra perquè 
seria validar la bondat del Protocol. Tampoc hi vol votar a favor perquè seria fer costat al 
Govern en un problema que ell mateix s’ha creat. El quart punt tindrà el seu vot contrari, 
en coherència amb la valoració que fa el seu grup sobre la inadequació del solar per a 
aquest tipus d’equipament. El sorprèn que es demani, en un sol acord, que siguin 
votades coses tan diferents. El quart punt hauria estat bé que fos objecte d’un expedient 
independent. Les informacions sobre el nou procés de licitació només han arribar per 
mitjà de la premsa o per les explicacions donades pel Sr. alcalde en la darrera Junta de 
Portaveus. La resolució del procés contenciós pot ser contrària als interessos del Govern 
i cal ser prudents i no assumir riscos amb una nova concessió.    
 
El Sr. alcalde diu que el quart punt de la proposta podria haver estat objecte d’un 
expedient independent (de fet en produirà l’obertura). El Govern no vol que hi hagi 
malentesos ni indefinicions. En l’acord es diu que la voluntat del Govern és licitar aquesta 
parcel.la.  
 
La Sra. Bergés també considera que era previsible aquest final, especialment quan es 
va complicar el procés del trasllat de la mesquita del carrer del Nord. L’estiu passat van 
proposar un pacte de ciutat per resoldre aquest tema d’una manera consensuada per 
tothom i es proposava també fer un mapa de centres de culte, abans del termini fixat en 
la Llei per a fer-ho. És coherent rescindir un conveni que no s’ha  complert. El quart punt 
de la proposta ha estat una sorpresa, i per això van demanar que es retirés. Creu que cal 
començar des de zero i no tractar temes com aquest amb urgència i sense haver elaborat 
el mapa de centres de culte. La voluntat de l’equip de govern és que la mesquita s’ubiqui 
en el solar del polígon, cosa a la qual ERC va votar en contra. Estan d’acord en la 
rescissió del contracte i per això votaran a favor dels tres primers punts. Votaran en 
contra del quart punt. Cal fer el mapa de centres de culte i no hipotecar el futur d’un tema 
que implica qüestions de cohesió social i molts altres factors. Considera que l’equip de 
govern hauria de reflexionar i posar sobre la taula altres opcions.  
 
El Sr. alcalde considera que la ubicació d’una mesquita no malmet la filosofia d’un 
polígon industrial. Recorda que no correspon als ajuntaments fer o ajudar a fer centres de 
culte. Qui té aquesta responsabilitat (trobar un solar i fer un centre) és cada comunitat 
que vol pregar. La llei diu que fins  l’any 2017 els ajuntaments hauran de fer mapes de 
possibles espais dedicats al culte; l’Ajuntament de Lleida ho farà. No és la nostra 
responsabilitat el fet que hagi una segona mesquita a la ciutat (actualment  n’hi ha una 
totalment dins de la legalitat).  
 
La Sra. Horcajada diu que aquesta proposta és la demostració fefaent d’una mala gestió 
de l’equip de govern en aquest tema. Recorda els problemes de convivència denunciats 
pels veïns del carrer del Nord, la promesa del trasllat de la mesquita i les necessitats de 
la comunitat musulmana de tenir un espai per resar. Ara tenim la mesquita del carrer del 
Nord tancada i no tenim resolt el trasllat. Quan es va aprovar el Protocol, el PP va 
lamentar la manca de consens i el secretisme amb que s’havien fet les gestions. Després 
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de quatre anys, aquesta ubicació no ha acontentat ningú. Els empresaris no veuen 
adequada la ubicació ( el PP comparteix aquesta opinió). Fins i tot els musulmans 
prefereixen altres opcions. També destaca que hi ha un litigi pendent sobre aquest 
equipament, amb un informe pericial judicial negatiu; si s’estima el recurs dels empresaris 
pot comportar indemnitzacions. Cal cercar altres alternatives; estan d’acord en la 
redacció del mapa de centres de culte. Cal cercar també el consens de tots els grups 
municipals. En la darrera reunió extraordinària de la Junta de Portaveus no es va arribar 
a cap acord,  atès que l’equip de govern va ratificar que la ubicació que havien proposat 
anteriorment era l’única possible. També comenta les informacions sobre la pertinença 
de l’interlocutor de la comunitat musulmana a un corrent salafista radical. Recorda la 
moció que el març passat va presentar un altre grup municipal per tal de rescindir el 
Protocol de col·laboració; el PP va votar-hi a favor i el Govern, en contra. Hem perdut un 
any més. Votaran a  favor dels tres primers punts de la proposta i en contra del quart. No 
estan d’acord a iniciar un nou procediment de concessió amb la mateixa ubicació. 
 
El Sr. alcalde diu que l’Ajuntament no ha perdut un any; pregunta qui és el que ha perdut 
els quatre anys darrers. També pregunta a qui correspon resoldre el trasllat de la 
mesquita del carrer del Nord. Creu que és obvi que aquesta responsabilitat correspon a 
la comunitat musulmana. L’Ajuntament ha de fer que en la mesquita del carrer del Nord 
es compleixi la llei; per això l’hem tancada, per no complir la normativa. 
 
El Sr. Gavín recorda que aquest tema ha estat objecte d’un gran nombre de debats en el 
Ple i del que més s’ha parlat al carrer en referència a la gestió municipal. L’origen 
d’aquest conflicte ve de fa uns 9 anys. Creu que aquest tema posa en evidència que hi 
ha hagut una mala gestió del Govern; que hi ha un problema no resolt. Té raó l’alcalde 
quan diu que el col·lectiu musulmà ha de cercar un lloc per resar. Malgrat això, l’alcalde 
es va implicar totalment (i va implicar l’Ajuntament) quan l’any 2007 es va presentar 
davant la ciutadania amb un conveni signat amb l’imam de la mesquita. Les queixes del 
veïns del carrer del Nord van començar fa 8 o 9 anys. Tenien com a fonament la 
massificació de la mesquita i les possibles molèsties de sorolls. Els veïns també es 
queixaven de la manca de diàleg de l’imam amb els representants veïnals (posa com a 
exemple contrari els imams de la mesquita del carrer del Clavell). La primera actitud de 
l’Ajuntament va ser impedir que els veïns es manifestessin; minimitzar el problema i 
deixar fer. El tancament de la mesquita  va demanar-lo CiU fa 4 anys. Recorda l’anunci 
de l’acord amb l’imam, al mes de novembre del 2007. L’acord era unilateral, sense 
consens ni diàleg amb els grups municipals ni amb altres associacions. Es va dir que era 
la solució del problema i que permetria el trasllat. Avui comprovem que no s’ha resolt en 
absolut. La ubicació proposada, al criteri del seu grup, no es l’adequada. És un cul de 
sac, amb una difícil comptabilitat en matèria de mobilitat, especialment en alguns 
períodes de l’any. El Protocol no ha servit per als objectius pretesos i els problemes són 
els mateixos. Ara es fa cas de les propostes de CiU, però amb anys de retard. El Govern 
reconeix ara que l’imam és d’un caràcter salafista radical i que això no ajuda a resoldre el 
problema ni a dialogar. L’actitud de l’imam ha obligat a tancar la mesquita del carrer del 
Nord, per no complir les exigència de la normativa. CiU va plantejar alternatives; no creu 
que el Govern hagi tingut voluntat de consens. El problema continua sense tenir solució. 
Altres ciutats com la nostra han estat capaces de resoldre’l. Estan d’acord amb el 
trencament del conveni. No ho estan en el quart punt de la proposta que torna a insistir 
en la mateixa mala idea quant a la ubicació de la mesquita. Hi ha un problema de fons en 
abordar la resposta a aquesta qüestió; hi ha un model diferent de governar i de model de 
ciutat. No podem abordar la integració i la convivència amb les persones que vénen de 
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fora si no és potenciant el diàleg amb els representants que tenen vocació de convivència 
i d’integració. Cal atendre les necessitats de les persones que vénen de fora: tenim 
centenars (potser milers)  de persones que estan resant de manera indigna. És la 
comunitat musulmana, la que ha de cercar solucions. Malgrat això, l’Ajuntament s’hi ha 
d’implicar, ha de proposar una ubicació. Cal molt diàleg per tractar els problemes 
sensibles en què afloren els conflictes. CiU ha proposat diàleg amb els altres imams, amb 
les associacions musulmanes, amb els empresaris del polígon, etc. Ha mancat molt 
diàleg i consens. Defensa que es faci una relació de possibles ubicacions per a una 
possible mesquita; així es va acordar en la Junta. Han passat mesos i no sabem quines 
possibles ubicacions alternatives hi ha. CiU creu amb un model de ciutat que aposta pel 
creixement econòmic; la ciutat ha d’apostar per crear condicions favorables per a la 
implantació industrial. Situar una mesquita en aquell punt del polígon industrial no és una 
bona manera de crear condicions favorables per a la instal·lació industrial; ans al contrari. 
Hi ha força coincidències amb el Govern en aquesta qüestió i en els temes de fons. Creu 
que el punt quart de la proposta trenca el suport que hi podria donar el Grup de CiU. 
Votaran a favor dels tres primers punts i en contra del quart. 
 
El Sr. alcalde diu que sense el quart punt es crearia una indefinició davant la ciutat en 
relació amb un espai on, legalment, pot ubicar-se una mesquita. El Govern no enganyarà 
mai a ningú; aquell és l’espai on s’ha de situar una mesquita. Quant a la convivència i la 
cohesió social, fa referència a actuacions tan importants com l’Assemblea de les 
religions, la Carta de la ciutadania o els programes d’acollida. En 16 ciutats de Catalunya  
les mesquites estan ubicades en polígons industrials.  
 
La Sra. Camps diu al Sr. Gavín que fins ara no havia vist quines eren les coincidències 
amb el Govern a les quals ha fet referència. Creu que alguns dels portaveus dels grups 
estan portant a confusió  l’opinió pública: no estem discutint la idoneïtat del solar (ni la 
planteja l’expedient ni  l’ha plantejada la comunitat musulmana). Tampoc té res a veure 
amb la proposta d’acord en la validesa de la interlocució amb l’imam amb qui es va signar 
l’acord. No es va arribar a cap acord unilateral quan es va signar el Protocol; hi havia 
acord entre les parts que van signar-lo. Tots els convenis que fa l’Ajuntament són signats 
per l’alcalde i pel representant de l’entitat que convenia; mai no signen els grups 
municipals. L’equip de govern va arribar a un acord amb els interessats, que en aquest 
cas era la comunitat islàmica. No correspon a l’Ajuntament facilitar una nova ubicació a la 
comunitat musulmana; ens correspon fer els tràmits administratius. La Llei de centres de 
culte  de l’any 2009 només obliga els governs municipals a promoure sòl amb la 
qualificació de sistema d’equipaments comunitaris en què s’admeti l’ús religiós. Els 
ajuntaments no hem de fer centres de culte ni facilitar solars per a fer-ne. Nosaltres ja 
tenim previst al PGL que els equipaments comunitaris admeten usos religiosos. El solar 
del polígon no ho preveia i per això es va fer la modificació del Pla. La Llei de cultes no 
diu que calgui fer un mapa de solars, ni que els centres de culte no es puguin instal·lar en 
polígons industrials. En la Junta de Portaveus ens vam comprometre a establir quins 
d’aquests equipaments comunitaris serien aptes (amb els serveis corresponents, que no 
estiguin reservats per a altres usos, etc.). Comenta que l’any 2007 van oferir a la 
comunitat musulmana 4 o 5 alternatives; les dos parts vàrem convenir que el solar del 
polígon era l’adequat per acollir el centre de culte que substituiria la mesquita del carrer 
del Nord. Durant aquest temps no s’han complert els compromisos que s’havien adquirit. 
Hem cregut que la comunitat musulmana del carrer del Nord tenia voluntat de complir els 
acords.  Ara no ha estat així. Creu que no haurien pogut construir la mesquita ni en 
aquest solar ni en un altre. En les al·legacions no es qüestiona la ubicació. El problema 
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és la impossibilitat financera de dur a terme les obres i per les previsions de creixement 
del nombre de fidels. No tenen res a veure amb la ubicació del solar. Té la impressió que 
als grups de l’oposició no els hauria agradat cap solar que s’hagués escollit. La comunitat 
musulmana no ha complert els seus compromisos i per això es porta al Ple la rescissió 
dels acords adquirits amb la comunitat. El quart punt pretén que no s’enganyi a ningú; el 
Govern continua creient que el solar és vàlid per a un centre de culte. Comenta que 
gràcies Llei de cultes es va poder tancar la mesquita del carrer del Nord, que tenia greus 
problemes de capacitat. Ara hi ha la possibilitat que puguin accedir al solar les comunitats 
religioses que hi vulguin optar amb les condicions que es fixin en el Ple i amb les 
garanties que a aquest efecte es demanin. L’Ajuntament no està donant cap tracte de 
favor a la comunitat musulmana del carrer del Nord. La mesquita d’aquest carrer complia 
la normativa en el moment en que es va donar la llicència;  tenia un problema de 
capacitat  i podia causar problemes al veïnat. Per cercar una solució a aquest conjunt de 
problemes tots estaven d’acord  què calia ajudar a cercar una alternativa. El Sr. Gavín 
era el primer que demanava tancar la mesquita del carrer del Nord i cercar una solució 
alternativa. Arran de les demandes veïnals, es va ajudar la comunitat musulmana a 
cercar un solar adient.  
 
El Sr. Camats està d’acord que cada grup religiós han de cercar l’espai per a 
desenvolupar el seu culte. Tenim l’obligació de fer un mapa de centres de culte. També 
està especialment d’acord en la centralitat del concepte de convivència i integració, que 
han de ser valors que formen part del patrimoni de la ciutat. L’acció municipal ha de tenir 
sempre presents aquests valors. En l’escrit d’al·legacions de la comunitat musulmana 
feien constar que en el polígon farien una instal·lació provisional i que quan trobessin un 
solar en farien la construcció definitiva; això qüestiona la idoneïtat del solar com a destí 
definitiu. Pregunta a al Sra. Camps quines van ser les alternatives que es van facilitar a la 
comunitat musulmana l’any 2007. Creu que no cal repetir els error comesos fins ara. El 
Govern va actuar de bona fe, però no ha obtingut els resultats que esperava. Ens juguem 
l’equitat i la justícia en el tracte que mereixen les persones i les opcions religioses. 
Llegeix una part de l’exposició de motius de la Llei de cultes en què es fixen els objectius 
de la norma. Explica que els plans d’ordenació urbanística han de preveure sòls amb 
sistema d’equipament comunitari en què s’admetin els usos de caràcter religiós de 
primera implantació; es dóna un termini de 10 anys per a fer-ho. Atès que en altres 
àmbits sempre hem intentat ser els primers, demana que en aquest intentem ser-ho 
també i tenir un mapa de centres de culte de la ciutat. 
 
La Sra. Bergés diu a la Sra. Camps que la Llei de cultes era necessària per a país i 
planteja un escenari en el qual no hi hagi arbitrarietat. La Paeria no té cap obligació de fer 
o ajudar a fer cap mesquita. Malgrat això, en el moment en que se signa un conveni i 
s’aprova un Plec de condicions, l’Administració ha assumit un rol determinat.  ERC mai 
no ha dit que la Paeria tingui la responsabilitat de construir una mesquita. El  mapa de 
centres de culte és important per definir quins equipaments estan en disposició per fer un 
centre de culte. Creu que el Govern no té cap intenció de fer-lo. Tot i no tenir 
responsabilitat sobre la construcció d’equipaments religiosos, avui es proposa iniciar un 
nou procediment per fer possible la construcció d’una mesquita (punt quart). Creu que és 
incoherent. El mapa de centres pot propiciar la igualtat d’oportunitats entre les 
confessions. Caldrà veure què preveu el nou plec de condicions. Tenim la responsabilitat 
de posar les normes per ordenar els espais de culte; en cap cas la responsabilitat de 
construir-los. Pregunta si continua vigent la voluntat del Govern de fer el mapa de centres 



 
 

 24

de culte. No es pot negar que el solar del polígon està qüestionat: hi ha un judici, i uns 
empresaris i una comunitat afectats.  
 
La Sra. Horcajada ratifica la seva idea què l’Ajuntament ha perdut un any en aquesta 
qüestió. Des de l’any 2009, hi ha hagut un seguit d’incompliments que haurien motivat 
que el Ple s’hagués hagut de pronunciar ja fa temps. No s’ha resolt la problemàtica de la 
mesquita; el Govern es va oferir com a mediador i va signar un conveni de col·laboració 
(que ara es rescindeix).  En la Junta de Portaveus de l’any passat, es va plantejar quin 
era el model de ciutat en relació amb aquesta problemàtica. La comunitat musulmana té 
uns evidents problemes de capacitat  quant als possibles llocs de culte. La mesquita del 
carrer del Nord va provocar problemes de convivència per un excés de capacitat.  El PP 
creu que calia plantejar quin era el nostre model de ciutat en relació amb la comunitat 
musulmana: una gran mesquita, diversos centres, etc. Cal estudiar i valorar les diverses 
alternatives. Es fonamental continuar treballant en el mapa de centres de culte. 
 
El Sr. Gavin  explica que la unilateralitat en relació amb el consens amb els grups 
municipals és molt convenient en algunes propostes (esmenta l’exemple de GlobaLleida). 
En aquest cas es podien haver explorat possibilitats d’acord. La Sra. Camps ha dit que 
estava segura que no s’hauria arribat a cap acord. En podien haver parlat amb els grups 
uns dies abans de la signatura del conveni i potser l’acord hauria estat possible. El 
Govern els va trucar mitja hora abans de signar; era una opció. Comenta que han visitat 
moltes ciutats en què s’han fet mesquites. Per això el Grup de CiU no es va oposar que 
les mesquites s’ubiquessin en els polígons; en aquest sentit van proposar altres 
alternatives al mateix polígon (ho explica). L’acord hauria estat possible. En altres 
polígons industrials hi ha indústries i serveis que permeten cercar un entorn més 
adequat, de caire de serveis, ben comunicats, etc. El lloc cercat no és el més adequat, 
amb una industria gran i amb un trànsit pesant important. Es pregunta si avui estem fent 
un pas endavant: creu que no. No estem avançant per fer un mapa de centres de culte i 
el Govern reitera l’error en la ubicació del centre. Creu que el punt quart de la proposta 
s’ha posat per a maquillar el fracàs de tot aquest procés amb una declaració d’intencions. 
Tant de bo que no estiguéssim discutint aquestes qüestions. Vol renovar el compromís 
de diàleg per tal de cercar llocs idonis per a aquests equipaments.  
 
El Sr. alcalde diu que més d’un contracte s’ha anul·lat i s’ha tornat a convocar una nova 
licitació amb altres condicions; més d’un concurs ha quedat desert. En el Ple s’ha sentit 
dir que això era un fracàs. En els processos posteriors sempre s’han adjudicat tots els 
contractes i les coses han funcionat.  
 
La Sra. Camps diu que és evident que el Protocol de l’any 2007 no ha arribat a bon port: 
per això es rescindeix. No cal lamentar-se de tot el procés; s’han esmerçat molts esforços 
i hi ha hagut mol diàleg amb la comunitat musulmana. El final ve motivat per 
l’incompliment dels compromisos per part de la comunitat. S’ha allargat el procés per tal 
d’intentar fer el màxim esforç per trobar una solució. Això no ha estat possible tot i que la 
idea era bona. El mapa de centres de culte no és la gran solució. Ho farem perquè és un 
compromís, no perquè ho exigeixi la Llei de cultes. Es va plantejar la conveniència atès 
que la comunitat musulmana necessitava una mesquita molt més gran. La solució no és 
fàcil i cap ubicació serà consensuada. Tots els equipaments tenen veïns o empreses 
properes. No es pot ser ingenu; totes les ubicacions tenen complicacions. El Govern ha 
assumit la responsabilitat en solitari perquè és pràcticament impossible que ningú s‘oposi 
a cada alternativa. On hi hagi queixes dels veïns, hi haurà algun grup de l’oposició; 
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aquestes són les regles del joc, si no volem ser ingenus. Els equipaments actuals són 
gairebé els mateixos que fa uns anys; totes les alternatives tenien un problema o altre. El 
compromís del Govern és només facilitar els tràmits urbanístics per fer possible que la 
comunitat musulmana faci una mesquita. Per això continuem posant el solar a disposició 
de les comunitats que tenen necessitat de trobar un lloc per a resar. Creu que la 
comunitat musulmana (una o altra) serà capaç de presentar un avantprojecte en 
condicions.  
 
El Sr. alcalde diu que qualsevol equip de govern (sigui del color que sigui) quan ha de 
decidir on va una mesquita, sempre es trobarà sol. Tots els grups poden arribar a acords 
sobre la ubicació de molts altres equipaments. La responsabilitat de trobar-se sol, el 
Govern, és de dues parts: de la societat que tradicionalment ha estat a la ciutat i també 
de la comunitat musulmana. Vol que consti que també és responsabilitat de la comunitat 
musulmana. Que una mesquita no generi rebuig social és un problema cultural de la 
societat europea i també un problema cultural de la societat musulmana. Està orgullós 
que a Lleida una de les dos mesquites no generi cap rebuig social; hi ha qui fa bé les 
coses. L’altra mesquita sí que genera rebuig social. Tots els ciutadans de Lleida (d’un 
origen o altre) hem de progressar molt; la responsabilitat és de tots. Fa una crida a 
tothom, també a la comunitat musulmana. Els processos d’integració són responsabilitat 
de tots. Hi ha d’haver voluntat d’integració en la cultura històrica del nostre país.  
Els punts 1, 2 i 3 s’aproven per unanimitat. El punt número 4 s’aprova amb 16 vots a 
favor del Grup municipal del PSC i del regidor no adscrit i 10 vots en contra de la resta de 
grups.  
 
 
Punt número 27.  Moció dels grups municipals d’ERC, ICV-EUiA, CIU i PSC de 
rebuig a la sentència del Tribunal Suprem contra la immersió lingüística a l‘escola 
 
La Sra. Bergés destaca el suport a aquesta moció de 25 dels 27 regidors de la 
corporació. No hi donen suport els regidors del PP, el president del qual ha dit que 
Espanya no és un país normal per fer servir les diferents llengües al Senat. Entenem que 
els càrrecs electes no acceptarem cap agressió contra la nostra llengua posant en 
qüestió sistemes com la immersió lingüística (la defensa). Des del la sentència del TS 
sobre l’Estatut s’ha obert un procés que permet sentències com la que qüestiona la 
validesa de la immersió lingüística. Creu que aquests fets fan que els tribunals passin per 
davant de la democràcia i de les decisions del Parlament. El Parlament Europeu fa un 
reconeixement del sistema d’immersió lingüística (ho explica, també). Creu que no es pot 
permetre que el TS espanyol imposi un model que va en contra dels criteris de la UE i de 
la voluntat del poble de Catalunya. Comenta les reaccions socials que ha produït aquesta 
sentència en diversos àmbits de Catalunya. Comenta també la part dispositiva de la 
moció, que està transcrita en el text de l’acta.  
 
El Sr. Camats destaca els aspectes derivats dels compromisos que suposa la Carta 
Europea de les llengües regionals i minoritàries, signada pel Govern espanyol i que mai 
no ha complert.  Els estats es van comprometre a promoure i defensar les llengües 
regionals i minoritàries que tenen al seu territori. Cal defensar les llengües i els seus 
parlants. El model d’immersió lingüística que s’aplica a Catalunya és respectuós amb els 
compromisos adquirits pel Govern espanyol. 
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La Sra. Horcajada diu que el PP està en contra de qualsevol moció que articuli una 
preferència a favor de qualsevol de les llengües oficials al nostre país, en detriment de 
l’altra. Han apostat sempre pel bilingüisme real, tal  com es dóna a la societat. El TS ha 
donat la raó al PP. Creu que en aquesta moció s’oblida que vivim en un estat democràtic, 
en el qual tots estem obligats a complir les lleis. Totes les institucions públiques estem 
obligades a respectar el principi de legalitat.  Es poden canviar les lleis de conformitat 
amb la Constitució i seguint el procediment previst. No ens podem plantejar un 
incompliment de les resolucions judicials i convertir-nos en insubmisos quan hi ha una 
sentència que no ens agrada; és un acte de ruptura de l’estat de dret. El PP respecta les 
lleis, fins i tot les que vol modificar. El TS és l’única instància judicial amb competència en 
matèria de cassació davant criteris jurisprudencials diferents i ha fet allò que li correspon. 
La sentència diu amb claredat que no s’ha de dividir els nens per raó de la llengua ni es 
pot limitar l’ús vehicular de la llengua castellana a una qüestió individual. Explica 
detalladament els arguments que ha fet servir el TS en la sentència esmentada. Creu que 
el fet que el sistema educatiu s’articuli en més d’una llengua és una riquesa i mai un atac 
d’una llengua contra l’altra. El bilingüisme és una opció tan digna com l’altra i no va en  
contra de cap llengua ni va contra la cohesió social. Votaran en contra de la moció. 
 
La Sra. Obis diu que el posicionament del PP avala l’escletxa que aquesta sentència ha 
creat en el fonament de l’escola catalana (en llengua i en continguts). Diu que el 
coneixement del castellà és obligatori i no creu que el PP treballi perquè també ho sigui el 
coneixement del català. Els efectes d’aquesta sentència només es taparan amb la 
voluntat i la força de seguir defensant la nostra llengua, que és minoritària. Destaca que 
el darrer informe PISA avala el model d’immersió lingüística; som exemple de preservació 
d’una llengua minoritària i d’integració de les persones nouvingudes. Espera que aquesta 
escletxa no acabi produint un trencament. 
 
La Sra. Parra diu que el seu grup s’ha sumat a la moció, perquè creu que el sistema 
d’immersió lingüística que tenim des de fa molts anys es bo. Ho és per als nens que 
vénen de fora i per als que són d’aquí. No els agraden els atacs sistemàtics que contra la 
nostra llengua i la nostra cultura ha fet el TS. No ens estem declarant insubmisos. El PP 
fa servir el TS per intentar canviar les lleis que no els agraden. Hi ha una normalitat a 
l’escola catalana que el PP està intentant trencar. Els nens no tenen cap problema a les 
escoles per aquesta qüestió i de seguida aprenen la llengua amb la qual parlen els seus 
companys. S’està generant problemes allà on no n’hi ha.    
 
La Sra. Horcajada diu que per defensar el català no cal fer servir necessàriament 
l’exclusivitat. Els nens poden aprendre normalment els dos idiomes tant en el sistema 
bilingüe com en l’actual. Es tracta d’una qüestió de llibertat. El PP no demana als 
tribunals canvis legislatius; això no seria possible. Els tribunals interpreten la legislació 
vigent i la correcció legal de les actuacions de les persones i de les institucions.  
 
La Sra. Bergés diu que el concepte de llibertat del PP és relatiu; no va defensar el 
bilingüisme en la Llei de cinema, per exemple. No pot ser que es faci servir la via dels 
tribunals espanyols quan democràticament s’ha aprovat alguna llei a les nostres 
institucions. Creu que un tribunal europeu no hauria tingut la mateixa opinió que el TS en 
aquesta qüestió.  
 
S’aprova amb 24 vots a favor i 2 vots en contra del Grup Municipal del PP.  
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Punt número 28.  Moció del Grup Municipal del PP en relació amb el nou Reglament 
de desenvolupament de l’anomenada Llei d’estrangeria 
 
La Sra. Horcajada explica que la moció ha estat esmenada pel PSC i per CiU, que hi 
donen suport. Explica la tramitació que actualment se segueix en matèria d’arrelament 
social i de reagrupament familiar. Es demanen als ajuntaments informes sobre la 
suficiència de l’habitatge (en el reagrupament familiar) o d’arrelament social per demanar 
la residència temporal. Explica també el contingut dels informes i sobre quines matèries 
s’han de pronunciar. El Ministeri de Treball està elaborant un nou Reglament 
d’estrangeria. Creu que és necessari que els ajuntaments participin d’una manera més 
activa en la redacció dels informes d’arrelament i de reagrupament, atès que són 
l’Administració més propera als ciutadans. Es demana  que en els informes es faci 
constar el grau de compliment de les normes locals de convivència per part de les 
persones que són objecte d’aquesta informació. És important que les persones que 
vinguin de fora s’integrin, amb el conseqüent respecte a les normes de convivència. 
Llegeix els acords que estan transcrits en l’acta. Agraeix el suport i les aportacions fetes 
pels grups del PSC i CiU i demana el vot de la resta de grups.  
 
El Sr. Zapater diu que comparteix el fons i la forma de la moció i hi votarà a favor. 
 
El Sr. Camats diu que no comparteix ni el fons, ni la forma, ni la intenció de la moció. 
Creu que s’intenta que els ciutadans en situació irregular tinguin una doble sanció. La 
infracció de les ordenances municipals ja té la seva sanció; és una falta administrativa 
que no pot condicionar un informe municipal. Critica especialment que es prevegi un 
informe negatiu per la simple reincidència en una falta administrativa relativament lleu.  
Creu que es tractaria d’una discriminació i una vulneració dels principis de legalitat i 
proporcionalitat. Comenta que les infraccions regulades en les ordenances són força 
diverses i això crea una absoluta inseguretat jurídica. La proposta és perillosa i 
discriminatòria. També es inoportuna atès que les competències en estrangeria són 
exclusives de l’Estat (ho explica). Creu que la moció ha de servir per desmentir mites 
falsos: ni la delinqüència, ni l’incivisme estan vinculats a la nacionalitat. Hi votarà en 
contra. 
 
La Sra. Bergés diu que també hi votaran en contra. Creu que el càstig a les actituds 
incíviques mai no pot recaure en el col·lectiu familiar o en les persones relacionades amb 
aquell que les comet. Ja hi ha una normativa que regula les infraccions i sancions en 
matèria de civisme i convivència. Les faltes i els delictes que no estan regulats en les 
ordenances ja són perseguits per les forces de seguretat. Hi ha persones nouvingudes 
que tenen actituds molt cíviques i altres que no les tenen tant; igual que les persones que 
han nascut aquí. La proposta no és el camí per donar cap solució. Es remet als 
compromisos i  mecanismes fixats en la Llei d’acollida.  
 
El Sr. Padilla diu que votaran a favor de la moció. Es vol avisar, a qui ha de regular, que 
els ajuntaments també tenim alguna cosa a dir en el tema del reagrupament familiar. Les 
persones convivim en els municipis. Els ajuntaments tenen la necessitat de poder 
informar sobre les persones que conviuen en la seva ciutat, especialment sobre aquelles 
que no respecten les mínimes normes de convivència. La moció no va contra ningú; 
només pretén que els ajuntaments puguin informar sobre les persones que no tenen un 
grau mínim de convivència i civisme en relació amb els seus conciutadans.  
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La Sra. Ball també anuncia el vot favorable del seu grup a la moció. Vol valorar la tasca 
feta des de l’Ajuntament en matèria d’arrelament i de reagrupament familiar. L’objectiu 
dels informes és garantir la convivència i la cohesió. S’ha treballat conjuntament amb 
entitats i amb la Subdelegació del Govern per fixar els criteris d’elaboració dels informes. 
Es vol garantir l’adaptació i la integració a la ciutat. No serà sobrer demanar que el nou 
reglament de desplegament de la Llei d’estrangeria fixi com a requisit que en els informes 
municipals  (que són preceptius i no vinculants) es posi de manifest el compliment o no 
de les ordenances municipals que regulen el civisme i la convivència. 
 
La Sra. Horcajada diu que els informes no operarien automàticament; l’Ajuntament 
podrà valorar quines són les infraccions que poden donar lloc a un informe negatiu.  No 
es demana cap il·legalitat o cap qüestió sobre la qual no tinguem competència. Els 
ajuntaments hem de fer uns informes perquè ens ho demana la normativa vigent; 
demanem que en aquests informes es pugui afegir el compliment de les normes de 
convivència. És normal que a les persones que volen regularitzar una situació de 
residència se’ls demani una sèrie de requisits que no es demanen als que ja són 
residents. Diu que ERC ha donat suport a mocions similars en altres ajuntaments.  
 
El Sr. alcalde recorda que els ajuntaments ara ja emeten informes en aquests 
expedients. En la moció es demana  que els nous reglaments prevegin que s’informi 
sobre altres qüestions. Òbviament  els informes no han de ser vinculants. 
 
S’aprova amb 23 vots a favor i 3 vots en contra dels grups d’ERC i ICV-EUiA.   
 
 
Punt número 31.  Moció del regidor no adscrit, Sr. Ismael Zapater, en defensa de 
les zones blaves per tal de facilitar la mobilitat del trànsit privat i incrementar les 
possibilitats d’estacionament de vehicles 
 
El Sr. Zapater explica el contingut de la moció i demana el vot favorable dels grups. 
Llegeix la part expositiva i dispositiva de la moció; aquesta darrera està transcrita en la 
primera part de l’acta.  
 
El Sr. Camats diu que votarà en contra de la moció. No creu que s’hagi de donar prioritat 
dins de la la ciutat a l’estacionament privat, sinó al transport públic. No podem convertir 
tota la ciutat en una zona blava; hi ha d’haver espais per  a l’estacionament privat.  
 
El Sr. Mitjans anuncia que el vot del seu grup també serà negatiu. És impossible que hi 
hagi zona blava a “tots” els carrers. Hi ha situacions que no són  justes (explica alguns 
exemples), però això no pot justificar una zona blava generalitzada. 
 
La Sra. Horcajada diu que el seu grup també hi votarà en contra. Recorda que s’està 
redactant un nou Pla de mobilitat al qual s’han pogut presentar propostes. Cal tenir en 
consideració que el concepte de zona blava fa referència a zones d’estacionament limitat 
en el temps per tal d’afavorir el trànsit i la rotació en determinades zones. No té sentit 
posar zones blaves on no cal aquesta rotació. També cal considerar que hi ha zones on 
els veïns no tenen altra alternativa que estacionar al carrer.     
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El Sr. Guallar diu que entén el motiu de la moció; malgrat això, no pot compartir la 
proposta d’acord. Tots els carrers no poden ser zona blava. Comenta que el Sr. Zapater 
planteja en les seves mocions idees de màxims. En aquest cas, no es pot obviar que hi 
ha d’haver zones blanques. La zona blava no es pot generalitzar; cal fer  estudis i 
ponderar les circumstàncies.  
 
La Sra. Camps coincideix amb la resta de grups en el fet que la proposta d’acord és 
excessivament taxativa. Està d’acord amb les raons explicades pels grups precedents. 
Estem en la fase final de redacció del Pla de mobilitat; és en aquest marc en que s’han 
de debatre aquestes qüestions. Lògicament, hi votaran en contra.  
 
El Sr. Zapater agraeix el to de les intervencions, tot i que la votació sigui negativa. Creu 
que la idea de fons ha pogut arribar als regidors. No proposa que hi hagi zones blaves  a 
tots els carrers; creu, però, que cal fer possible que qualsevol persona que vulgui fer una 
gestió o una compra pugui estacionar amb facilitat.  
Es rebutja amb 25 vots en contra i el vot favorable del Sr. Zapater.   
 
 
Debat conjunt dels punts número 32 ( Moció dels grups municipals d’ERC i ICV-
EUiA a favor de la dació en el pagament de les hipoteques i l’eliminació de les 
clàusules del sòl) i número 33  (Moció dels grups municipals del PSC i CIU sobre 
mesures del Govern de l’Estat per combatre les conseqüències socials dels 
desnonaments i el sobreendeutament familiar i personal) 
 
La Sra. Bergés explica que la moció que ha presentat està consensuada amb ICV-EUiA. 
Explica els objectius, que són força extensos; es remet al text que s’ha facilitat als grups. 
La moció és anterior a la sentencia de l’AP de Navarra sobre aquesta qüestió. Demana 
que la legislació prevegi la dació en pagament com a manera de liquidació dels deutes 
hipotecari. També planteja que es declarin abusives les clàusules de sòl i sostre en els 
contractes hipotecaris. Aquest debat ha tingut lloc també al Congrés dels Diputats. Creu 
que la moció presentada pels grups del PSC i de CiU no és necessària, atès que 
reflecteix uns acords que ja han estat aprovats al Congrés dels Diputats. CiU va 
començar demanant la regulació de la dació en pagament i, com no els va ser acceptada 
la proposta, van arribar als acords del Congrés que són positius, tot i que descafeïnats. 
Creu que és surrealista  haver de pagar una hipoteca d’un habitatge que s’ha perdut per 
manca de pagament del crèdity hipotecari. La proposta és una mesura anticrisi que 
realment afectaria les persones que més l’estan patint. Els sap greu que els grups 
municipals no vulguin fer un pas endavant. 
 
El Sr. Camats està totalment d’acord amb l’exposició que ha fet la Sra. Bergés. Anuncia 
que s’abstindrà de votar la moció presentada pels grups del PSC i CiU.  Diu que l’actual 
Llei d’hipoteques espanyola és injusta. Ha de protegir el creditor, però, en el cas dels 
crèdits hipotecaris la protecció ha de ser diferent, especialment quan el deutor ha perdut 
l’habitatge. La premsa ha informat que 3.000 lleidatans estan embargats  per a tota la 
vida tot i perdre l’habitatge. Comenta que un tribunal ha posat recentment en relleu 
aquesta contradicció. La normativa actual permet a les entitats de crèdit quedar-se 
l’habitatge (per la meitat del valor de taxació) i continuar cobrant la hipoteca. Hi ha una 
previsió de mig milió de desnonaments per als propers dos anys.  Creu que la Llei 
hipotecària espanyola és una relíquia que no fa altra cosa que protegir els més forts. Cal 
canviar-la en consonància amb el nostre entorn de països. La dació en pagament no és 
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la millor solució, atès que no allibera el deutor de totes les obligacions (com les fiscals). 
Per això es proposen noves mesures que disminueixin els desnonaments (les explica).  
 
El Sr. Presseguer diu que les mocions són similars, tot i que tenen discrepàncies que 
han impedit que puguin ser votades favorablement per tots. Cal fer propostes que tinguin 
possibilitats de fer-se realitat. Aquesta qüestió ha estat darrerament de màxima actualitat 
per la sentència de l’AP de Navarra. Per això han presentat la moció conjuntament amb 
CiU. El tema havia estat objecte de debat al Congrés dels Diputats, on es va arribar a un 
pacte. Tots estem preocupats  de les conseqüències socials que esdevindran dels 
desnonaments i del sobreendeutament personal i familiar. Considera que no es pot 
demonitzar totalment el sector financer. Actualment es pot acordar que les obligacions 
hipotecàries només es facin efectives amb els béns hipotecats. També destaca la 
proposta destinada a perfeccionar els mecanismes per tal d’afavorir la transparència i la 
informació als ciutadans, en especial en matèria d’assegurances de protecció de tipus o 
per contingències de desocupació, incapacitat, etc. Comenta que el  PP ha proposat 
afegir el paràgraf referit als acords de la Comisión de Vivienda que consta en la moció. 
En comptes de ser maximalista, prefereix ser possibilista. Fa referència a la  
jurisprudència recent que comença a reconèixer la figura de la dació en pagament dels 
béns hipotecats.  
 
El Sr. Guallar diu que comparteix la diagnosi amb els grups d’ICV i ERC. La crisi 
econòmica ha posat de manifest una solució deficient al tema de les execucions 
hipotecàries. El Grup de CiU va plantejar una moció en el Congrés dels Diputats el 
passat 14 de desembre, amb l’objectiu d’afavorir els canvis legislatius de la legislació 
hipotecària i la LECiv, en aquesta matèria. La moció va tenir el suport del partit del 
Govern. Per congruència, es tornen a fer aquests plantejaments al Ple. Les dues mocions 
tenen objectius comuns: defensar les famílies que es queden sense casa i embargats per 
a tota la vida. Explica detalladament les mesures legislatives que proposa la moció i que 
estan transcrites en la part dispositiva de l’acta: embargament de sous, dació en 
pagament, assegurances, situacions concursals i mediació. No comparteix l’altra moció 
per una raó essencial de congruència.   
 
El Sr. Zapater diu que votarà afirmativament  les dues mocions. Comparteix el fons i la 
forma d’ambdues, tot i les diferències que s’han explicat anteriorment. 
 
La Sra. Horcajada explica el drama que suposa per a les famílies la pèrdua de 
l’ocupació que, en molts casos, suposa la impossibilitat de pagar els lloguers o quotes 
dels crèdits hipotecaris sobre l’habitatge. Les conseqüències són molt greus. El PP 
comparteix la preocupació expressada en les dues mocions. També comenta les 
darreres notícies de premsa sobre aquest tema. Comenta també l’esmena que han 
introduït en la moció dels grups del PSC i CiU, d’ampliació de la línia de crèdit ICO 
moratòria i de millora de les condicions d’accés. Cal que el Govern adopti mesures 
perquè no calgui arribar a la pèrdua de l’habitatge. La crisi ha posat sobre la taula la 
necessitat de modificar el sistema d’execució hipotecària. Votaran en contra de l’altra 
moció per raons de coherència.    
 
La Sra. Bergés diu que la moció que va presentar CiU al Congrés preveia la dació en 
pagament; ha estat aquest concepte el que va decaure en la negociació parlamentària 
(ho explica). Hi ha diferències entre les dues mocions, tot i que CiU va ser el primer grup 
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que va plantejar la dació en pagament. Espera que en el Congrés es faci força i s’arribi a 
fórmules escaients.  
 
El Sr. Guallar diu que hi ha moltes maneres de fer les coses. Creu que la manera ideal 
hauria estat que s’hagués aprovat la moció que CiU va presentar al Congrés. Malgrat 
això, el nombre de diputats és el que és i es volia fer possible un acord sobre altres 
mesures que també poden ser molt importants en aquests casos. La moció consensuada 
al Congrés permetrà que es facin  coses molt positives.  
 
El resultat de la votació està transcrit en la part dispositiva de l’acta.   
 
 
Punt número 34.  Moció d’ICV-EUiA en relació  amb el suport al sistema de dipòsit, 
devolució i retorn d’envasos (SDDR) 
El Sr. Camats presenta la moció. Diu que ha estat suggerida per la Xarxa Retorna, 
entitat fundada l’any 2010, en defensa de l’adopció de polítiques de sostenibilitat envers 
els residus i contra el malbaratament dels recursos, en la línia de l’estratègia catalana de 
“residu zero”. En aquest cas, la moció es refereix als residus d’envasos. Explica que s’ha 
acceptat una esmena del Grup del PSC. Es vol promoure un debat sobre la generació de 
residus i aconseguir que a Catalunya tendim al residu zero. Considera negatiu que els 
municipis hagin de continuar assumint una part del cost del tractament dels residus 
reciclats. Cal, doncs, modificar les lleis corresponents (de residus, d’envasos, etc.) i 
desenvolupar la proposta de Llei catalana de prevenció de residus presentada per la 
Fundació Catalana de la Prevenció de Residus i el Consum Responsable, actualment en 
estudi. També cal conscienciar la ciutadania dels beneficis que per al medi ambient i per 
a l’economia pública suposa aquesta possibilitat. La nova legislació ha de permetre 
disminuir el cost del tractament que han de pagar les administracions (amb les taxes dels 
ciutadans) i disminuir també els residus  que s’han de gestionar. La moció no estableix 
cap mesura concreta i reconeix l’esforç que està fent l’Ajuntament en aquesta matèria. 
Defensa la recomanació als parlaments de l’aplicació de polítiques sostenibilistes.  
 
El Sr. Zapater anuncia el vot favorable a la moció, atès que coincideix amb el seus 
plantejaments.  
 
La Sra. Bergés diu que també votaran a favor de la moció. Considera que qualsevol 
acció que impulsi la reducció de residus és positiva.   
 
La Sra. Horcajada explica que el PP valora positivament aquesta iniciativa; entén que 
recull un seguit de principis i actuacions sobre les quals cal meditar i madurar. Caldrà 
després avaluar quins són els costos econòmics que poden suposar les mesures i quina 
serà la forma de finançament. Hi donaran suport. 
 
El Sr. Gavin destaca la gran importància del tema; estan totalment d’acord en el fons del 
plantejament de la moció. S’ha de fer un canvi de model en tot allò que fa referència als 
envasos, al  reciclatge, a reduir-ne el nombre, etc. Tot i això, la part dispositiva de la 
moció els planteja certes dificultats. Estan d’acord en  la declaració de principis del punt 
primer. Hi ha altres punts en els quals es proposa un canvi total del model de gestió, una 
nova Llei, decisions estratègiques, etc. Comenta que el Grup d’ICV demana  un canvi de 
plantejament quan tot just han deixat el Govern de la Generalitat i el nou executiu encara 
està  en la fase de muntatge de la nova estructura de govern. Creu que el moment de 
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canvi de Govern fa que la proposta sigui poc prudent i, potser, agosarada. Es demana un 
canvi total de model des del Ple de Lleida a través d’una moció; creu que la importància 
del tema requeriria un debat ampli i a fons. Potser seria més adequat presentar aquesta 
proposta directament al Parlament de Catalunya.  Algunes de les coses que es 
plantegen, amb tota la bona fe del món, poden ser qüestionades. Esmenta, com a 
exemple, la proposta de campanyes informatives, que s’haurien de fer en un àmbit 
territorial superior al nostre municipi (i amb ajuts d’altres administracions). Hi ha acord en 
el fons; les discrepàncies són en la forma, la manera o el ritme de fer-ho. Votaran a favor 
dels punts primer i sisè. La resta de punts, no poden votar-los afirmativament. 
 
El Sr. Barberà manifesta que el Grup del PSC votarà a favor de la moció. Es pretén 
lluitar perquè cada vegada hi hagi menys envasos (tant a l’abocador com en els 
contenidors de recollida selectiva). L’Ajuntament no recupera tots els fons que destina a 
la recollida selectiva d’envasos. Cal continuar en la línia de reducció de residus. Explica 
l’esmena presentada pel seu grup, que ha estat acceptada i comenta les actuacions que 
s’han dut a terme per reduir el consum de bosses de plàstic no reutilitzables.  
 
El Sr. Camats agraeix el suport de tots els grups municipals (total o parcial) al text de la 
moció. Està d’acord amb el Sr. Gavín que el problema de la reducció de residus dels 
envasos no té caràcter estrictament local; ans al contrari, l’àmbit de regulació ha de ser el 
de la Unió Europea. Explica alguns programes i regulacions comunitàries sobre aquesta 
matèria. S’ha de propiciar un canvi total de mentalitat, especialment quant als productors 
dels envasos. Cal continuar en les polítiques de reducció de residus, sigui quin sigui el 
signe polític de cada govern a Catalunya o a l’Estat.  
 
Els punts 1, 5 i 6 s’aproven per unanimitat La resta de punts s’aproven amb 21 vots a 
favor i 5 abstencions del Grup Municipal de CiU.  
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
Número 1. El Sr. Montanya comenta que tots els grups municipal reconeixen la 
importància de l’aeroport Lleida-Alguaire i que ha de ser una peça clau en el nostre mapa 
de comunicacions (pel transport de persones i de mercaderies). Si s’explota el seu gran 
potencial serà un element dinamitzador de l’economia local. El passat mes de desembre 
el Congrés dels Diputats va aprovar una proposició no de Llei que insta el Govern a 
modificar la normativa perquè l’aeroport pugui ser habilitat com a lloc fronterer, autoritzat 
per l’accés a la sortida del territori Schengen, permetent els vols al RU i a altres països. 
Considera que l’Ajuntament s’ha d’implicar en el desenvolupament de l’aeroport com a 
element projector de la ciutat. Per això pregunta: Quines han estat les actuacions 
realitzades per l’equip de govern municipal per impulsar l’aeroport de Lleida, durant els 
darrers mesos? S’ha realitzat alguna actuació des de l’Ajuntament en ordre a l’habilitació 
del nostre aeroport com a internacional fora  de l’espai Schengen?  
 
El Sr. alcalde diu que és públic el suport que l’Ajuntament dóna a l’aeroport, juntament 
amb les altres institucions. En el consell d’administració de l’ens gestor hi som 
representades les institucions públiques: Generalitat, Diputació, Ajuntament, Cambra de 
Comerç, CC del Segrià i els ajuntaments d’Alguaire i de Torrefarrera (explica els 
percentatges de participació). Des de Turisme de Lleida s’han fet accions promocionals 
específiques. Ara cal fer dos passos més: poder sortir fora de l’espai Schengen i tenir un 
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punt duaner per a mercaderies. Segons la planificació inicial estava previst que a final de 
l’any 2010 poguéssim rebre visitants de fora l’espai Schengen. No cal fer res des del punt 
de vista d’instal·lacions, ja que l’aeroport estava preparat per permetre aquests 
intercanvis. Des del punt de vista administratiu cal dir que està redactada una proposta 
de Decret que està en aquest moment al Consell d’Estat (per a ser informada). Espera 
que durant aquesta primavera es pugui tenir la disponibilitat per a fer intercanvis amb 
l’espai no Schengen. Quant a les mercaderies creu que seria un bon objectiu que a final 
d’any poguéssim disposar del punt duaner necessari per a treure mercaderies de 
l’aeroport de Lleida-Alguaire.  
 
El Sr. Montanya agraeix la resposta i formula un prec. Demana que tinguem el tema de 
l’aeroport i la seva promoció en la primera pàgina de les nostres agendes i que l’alcalde 
ho tingui com a una de les seves prioritats en la promoció de la ciutat.  
 
El Sr. alcalde diu que en el seu moment va felicitar als polítics de Lleida, de tots els 
grups, que van defensar l’aeroport de Lleida-Alguaire quan es va dubtar sobre la seva 
viabilitat. El nou Conseller de PTiOP va fer recentment unes declaracions de suport a 
l’aeroport de Lleida-Alguaire; immediatament l’Alcaldia li va enviar un correu electrònic 
felicitant-lo. 
 
 
Número 2. El Sr. Camats pregunta (a la Sra. Camps o al Sr. alcalde) quins són els 
emplaçaments que es van oferir a la comunitat islàmica per a emplaçar la seva mesquita, 
a banda del sòl del Polígon Industrial. 
 
La Sra. Camps diu que el debat sobre aquest tema està a les actes del Ple en què es va 
aprovar el Protocol de col·laboració, l’any 2007. El detall forma part de les converses que 
es van mantenir amb la comunitat musulmana.  
 
El Sr. Camats considera que no es respon a la seva pregunta; el sorprèn que no hi hagi 
resposta.  
 
El Sr. alcalde diu que recorda una de les ubicacions, situada a la zona de la Caparrella.  
 
 
Número 3. Explica que durant el passat Nadal el Sr. alcalde va difondre una felicitació 
amb motiu d’aquestes festes (comenta els detalls). Vol saber quan ha costat a l’erari 
públic la publicació d’aquestes felicitacions de Nadal.  
 
El Sr. alcalde explica que la felicitació feia referència a transmetre l’estima pel passat i, 
al mateix temps, la valoració del progrés al segle XXI. Aquesta felicitació o qualsevol altra 
pàgina de publicitat municipal que aparegui en la premsa estan emmarcades dins el 
conveni que tenim amb els mitjans de comunicació de Lleida. Els convenis responen a 
les previsions pressupostàries que tenim en la partida corresponent i han estat aprovats 
per l’Ajuntament. Totes les pàgines que treu la Paeria anunciant qualsevol tema 
responen al conveni amb cada diari.  
 
El Sr. Camats diu que està content de ser felicitat per l’alcalde; malgrat això creu que 
l’actual crisi econòmica es fa plantejar que potser seria bo fer les felicitacions d’una altra 
manera més barata.  
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El Sr. alcalde diu que el món dels mitjans de comunicació és de costos fixes. Creu que 
és una bona pràctica política que les institucions (especialment les locals com la nostra) 
tinguem convenis amb els mitjans de comunicació; això els ajuda a que visquin. Aquest 
Ajuntament –i els altres del Segrià- va prendre la decisió de renunciar al nostre canal de 
televisió pública. Es va fer per disminuir costos i aplicar-los a què les televisions locals 
privades tinguessin més possibilitats de funcionar. Les institucions locals hem de donar 
suport als mitjans de comunicació que asseguren que la ciutadania pugui accedir a les 
opinions del Govern i de l’oposició. La pluralitat és bona i els mitjans la reforcen. El 
conveni que tenim amb tots els mitjans hauria tingut amb el mateix import amb la 
felicitació de Nadal o sense ella. Per garantir la viabilitat dels mitjans no ha dubtat mai 
d’oferir-los que els anuncis oficials no tinguin preferència quan tinguin l’espai ocupat per 
anuncis privats; al mateix s’ha fet amb els anuncis municipals en els equipaments 
esportius.   
   
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual cosa com a secretari estenc aquesta acta. 
 
El secretari,                                                                               Vist i plau 
                                                                                                   L’alcalde,  

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 

 
  


